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یک نفتکش ایرانی
 در اندونزی
 توقیف شد

یارانه نقدی
 سال آینده
 دو برابر می شود

روحانی در جلسه ستاد ملی مقابله با ویروس کرونا اعلام کرد

هفته نامه
سیاسی ، اقتصادی

آغاز واکسیناسیون از ماه جاری

آغاز  در کشور  واکسیناسیون  بهمن  ماه  در  رییس جمهور گفت: 
می شود و این کار بسیار اهمیت دارد. در عین حال واکسن خارجی تا 

وقتی واکسن داخلی برسد یک ضرورت است.
به گزارش »هم قلم« ، حجت الاسلام و المسلمین حسن روحانی در 
جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا با یادآوری اینکه امروز نزدیک به یک سال 
از آغاز پاندمی کرونا می گذرد، اظهار کرد: از همه آنانی که دست اندرکار 
این اقدام بزرگ برای مقابله با کرونا بودند تشکر می کنم. البته این روند 
کاهشی معنایش این نیست که شرایط مطلوب است. الان هم مرگ ۷۰ 
تا ۸۰ نفر باز هم زیاد است. یک وقتی ممکن است این رقم به چهار یا 
پنج نفر برسد و ما بگوییم این روند مطلوب شده اما الان چنین نیست.

وی افزود: ما نباید به خاطر کاهشی شدن روند ابتلا پروتکل های 
بهداشتی را کمتر رعایت کنیم و رفت وآمد خانوادگی و دروهمی ها را 

افزایش دهیم.
روحانی تاکید کرد: اگر رعایت نکنیم این ویروس جهش یافته ممکن 
است ما را هم مبتلا کند و نگرانی جدید ما این است که در برخی 
استان ها افرادی در سن پایین هم مبتلا به کرونا شده اند. در حالی که 

قبلاً بیماری بیشتر به افراد مسن مرتبط بود.
رییس جمهور گفت: ما باید حداقل تا شش ماه آینده هم همین 
تا واکسن برسد و روند  ادامه دهیم  را  بهداشتی  رعایت پروتکل های 
واکسیناسیون انجام شود. اگر ما رعایت نکنیم و وارد موج چهارم شویم 

یعنی باید بسیاری از کسب وکارها تعطیل شوند.
وی با بیان اینکه شرایط ما نسبت به گذشته بهتر است اما روند 
کاهشی باید ادامه پیدا کند، تأکید کرد: امروز در گزارشی که دکتر 
رییسی از استان ها می دادند در بسیاری از استان ها روند کاهشی بود 
ولی در برخی استان ها روند کاهشی آن متوقف شده بود و در بعضی 
جاها شروع به افزایش تعداد بیمار شده بود که این می تواند برای ما 

نگران کننده باشد.  

روحانی با اشاره به اینکه نباید به خاطر کاهشی شدن مسیر اهمال، 
عادی نگری، عادی سازی در رفتارهای خانوادگی و اجتماعی مدنظر قرار 
بگیرد که می تواند خطرناک باشد، گفت: همچنان این نگرانی وجود دارد 
که این ویروس جدید جهش یافته به نام ویروس انگلیسی یا آنکه اخیرا 
در آفریقای جنوبی مشاهده شده که بسیار نگران کننده است، مواردی 
از ابتلا را در کشور داشته باشد. این ویروس ابتدا در چین و ووهان بود و 
به کشورهای دیگر رسید بنابراین از آفریقا یا اروپا رسیدن آن مشکل تر 
از چین نیست، بنابراین اگر مراقبت و مواظبت نکنیم این ویروس جهش 

یافته ما را نیز مبتلا می کند.
رییس جمهور با بیان اینکه آمار نگران کننده ای از ابتلای جوانان و 
نوجوانان در برخی استان ها می تواند در آینده برای ما مشکل آفرین باشد، 
گفت: بنابراین باید با همه توان تلاش کنیم تا وارد موج جدید نشویم؛ 
چرا اگر وارد موج جدید شویم مهار کردن آن برای ما سخت می شود.  

وی افزود: تشدید نظارت ها راه جلوگیری از بروز موج جدید ابتلا است 
و باید از لحاظ فرهنگی به مردم تاکید شود و تبلیغات ادامه پیدا کند. تنها 
بیان مطلب در صدا و سیما،  روزنامه ها و در سایر رسانه ها کافی نیست 

باید در بخش نظارتی، نظارت را هم تشدید کنیم.
روحانی ادامه داد: اعمال تشدید نظارت ها با نرم افزارهای دیجیتالی 
بسیار خوب است و از طریق اپلیکیشن ها راحت تر می توان نظارت را 
اعمال کرد.  از طریق این اپلیکیشن ها بود که جلوی برخی مسافرت ها 
گرفته شد.رییس جمهور گفت: اگر قرارگاه بتواند کاری کند که سفرهای 
بین شهری را با این اپلیکیشن مرتبط کنیم و مانع از سفر با خودروی 
شخصی افراد با تست مثبت و مبتلا شود، خیلی خوب است که در 
قرارگاه گفتند این کار پیچیدگی هایی دارد و به قرارگاه گفتم این موضوع 
را دنبال کنند تا یک فرد مبتلا با ماشین شخصی به شهر و روستای دیگر 

نرود و مردم آن شهر و روستا را مبتلا نکند.
ادامه در صفحه2
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زارع در تشریح مصوبات کمیسیون تلفیق:
امکان ثبت نام جاماندگان و حذف 

شدگان یارانه فراهم می شود
جزییات   ۱۴۰۰ بودجه  لایحه  تلفیق  کمیسیون  سخنگوی 
مصوبه این کمیسیون در مورد هدفمندی یارانه ها در سال ۱۴۰۰ 
را تشریح کرد و گفت که در سال آینده یارانه همه یارانه بگیران 

دو برابر خواهد شد.
به گزارش »هم قلم« ، رحیم زارع در نشست خبری روز یکشنبه 
کرد:  اظهار  تلفیق  کمیسیون  مصوبات  آخرین  تشریح  در  خود 
براساس مصوبات کمیسیون تلفیق، یارانه تمام افراد یارانه بگیر در 
سال آینده دو برابر خواهد شد و هر شخصی در حال حاضر یارانه 
۴۵ هزار و ۵۰۰ تومانی دریافت می کند رقم یارانه او در سال آینده 

به ۹۱ هزار تومان افزایش خواهد یافت
.وی ادامه داد: به موجب مصوبه کمیسیون تلفیق در سال آینده 
2۰ هزار میلیارد تومان برای افزایش یارانه ۳۵ میلیون نفر اقشار 
متوسط و ضعیف و ۱۰ هزار میلیارد تومان برای افزایش مستمری 
مددجویان کمیته امداد و بهزیستی در نظر گرفته شد.نماینده مردم 
اباده در مجلس شورای اسلامی اضافه کرد: دولت در لایحه بودجه، 
۷۳ هزار و ۸۰۰ میلیارد تومان برای پرداخت یارانه در نظر گرفته بود 
که کمیسیون تلفیق آن را به ۱۴۷ هزار میلیارد تومان افزایش داد.

سخنگوی کمیسیون تلفیق اضافه کرد: به موجب مصوبه کمیسیون 
تلفیق سازمان هدفمندی یارانه ها و وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
مکلف شدند امکان ثبت نام و پرداخت یارانه هدفمندی و همچنین 
معیشتی و سایر یارانه ها را برای کلیه افرادی که ثبت نام نکردند، افراد 

جدید و افرادی که منصرف شدند، فراهم کنند.
ادامه در صفحه۵

انتظارات بیشتر 
دولتی ها از 

رسانه ملی
صفحه ۳

حداقل حقوق ماهیانه
 سربازان در سال آینده،

8 /1 میلیون تومان خواهد بود
صفحه ۴

دستور فرمانده ناجا برای 
پیگیری ضرب وشتم مامور 

راهور توسط نماینده مجلس
صفحه ۴

اجرای بخش عمده  سند 
تحول قضایی، نیازمند 

اصلاح قوانین است
صفحه ۵

گوشی های همراه 
مسافران در فرودگاه امام، 

ثبت گمرک می شود
صفحه ۹

واکسن خارجی تا وقتی واکسن داخلی برسد یک ضرورت است
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روحانی در جلسه ستاد ملی مقابله با ویروس کرونا اعلام کرد: 

آغاز واکسیناسیون از ماه جاری

روحانی در جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی دولت:

مردم نسبت به  افق روشن آینده اقتصاد کشور 
اطمینان داشته باشند

وزارت خانه های  از گزارش  رئیس جمهور پس 
نفت، اموراقتصادی و دارایی و صنعت، معدن و تجارت  
از وضعیت اقتصادی کشور با اشاره به اقدامات موثر 
ماه های  در  مثبت  دستاوردهای  و  نتایج  و  دولت 
اخیر، گفت: کشور در شرایط فعلی نیازمند آرامش 
و ثبات در فضای کسب وکار و اقتصاد به ویژه بازار 
غیر   ، نسنجیده  اظهارات  با  نباید  و  است  سرمایه 
صرفا  و  علمی  پشتوانه  بدون  و  شتابزده  منطقی، 
و  صدمه  موجبات  سیاسی  مدت  کوتاه  اهداف  با 
لطمه به اعتماد و آرامش مردم و فعالان اقتصادی 

را فراهم کرد.
به گزارش »هم قلم«،  حجت الاسلام والمسلمین 
حسن روحانی روز یکشنبه در جلسه ستاد هماهنگی 
اقتصادی دولت، با تاکید بر این نکته که همه باید 
از ثمره مقاومت و مقابله  به نحو موثر  تلاش کنند 
با جنگ تحمیلی اقتصادی در جهت رونق اقتصادی 
کشور و جبران لطمات تحریم ها بهره ببرند، افزود: 
هدف  که  است  شده  اثبات  و  مسجل  دولت  برای 
برهم  اقتصادی،  جنگ  خورده  شکست  کارگردانان 
تلاش  امروز  و  است  کشور  اقتصادی  آرامش  زدن 
می کنند پیروزی ملت در جنگ اقتصادی را بی ثمر 

و به کام مردم تلخ کنند.
روحانی افزود: من مطمئنم که فعالان اقتصادی 
کشور و مردم با روشن بینی، به این نوع اظهارات و 
اقدامات توجه و اعتنا نمی کنند و با اطمینان، آرامش 
و امید به افق روشن اقتصاد کشور به فعالیت های 

خود با قدرت ادامه می دهند.
کردن  فروکش  با  اینکه  بیان  با  جمهور  رئیس 
نفتی  صادرات  رشد  به  رو  روند  و  تورمی  انتظارات 
بهتر  به سمت  اقتصادی کشور  نفتی شرایط  و غیر 
شدن حرکت می کند، اظهار داشت: اهمیت بازارهای 
اقتصادی ایجاب می کند آرامش لازم در این بازارها 

عصبانی  دشمنان  کرد:  تاکید  روحانی  باشد.  برقرار 
تلاش می کنند روند مثبت را متوقف یا کند سازند 
و با تبلیغات وسیع رسانه های معاند و جنگ روانی، 
عمدتا بدنبال این هستند که روند کاهش نرخ ارز و 

قیمت کالاها را شرطی نمایند.
جنگ  شکست  با  اینکه  بیان  با  جمهور  رئیس 
اقتصادی ترامپ، نگاه طرف های تجاری ایران تغییر 
به  ورود  درحال  کشور  اقتصادی  مناسبات  و  یافته 
مرحله جدیدی است، تصریح کرد: همه باید کمک 
چارچوب  در  ارز  نظیر  حساس  بازارهای  که  کنند 
کند  می  اعمال  مرکزی  بانک  که  هایی  سیاست 

مدیریت و به تعادل برسد.
در ادامه این جلسه رئیس سازمان برنامه و بودجه 
تلفیق  کمیسیون  که  تغییراتی  و  بررسی  روند  از 
لایحه  مصارف  و  منابع  در  اسلامی  شورای  مجلس 

بودجه ۱۴۰۰ داده است،گزارشی ارائه کرد.
ستاد  جلسه  در  شده  ارائه  گزارش  براساس 
هماهنگی اقتصادی دولت، تبعات و عوارض ناشی از 
تصمیم کمیسیون تلفیق مجلس در زمینه افزایش 
منابع درآمدی و مصارف بودجه بر اقتصاد کشور و 

معیشت مردم، بررسی شد.

ادامه از صفحه اول
وی با اشاره به روند شیوع ویروس موتاسیون یافته 
کرونا در جهان، یادآور شد: در گزارش امروز احساس 
کردیم ویروس کرونا نه تنها در سطح جهان تضعیف 
نشده بلکه بیماری زایی و سرایت آن بیشتر شده است؛ 
حتی دکتر نمکی امروز در گزارش گفت این ویروس 
موتاسیون یافته خطرناک تر و مرگ و میر آن بیشتر 
در  با شرایط خطرناک تری  این، شاید  با وجود  است. 
و  غفلت  کوچکترین  درصورت  و  شویم  مواجه  آینده 
اهمال، تعداد افراد بیمار سرپایی، بستری و به تبع آن 

مرگ و میر افزایش می یابد و دچار مشکل می شویم.
نشدن  وارد  از  جلوگیری  لزوم  بر  تاکید  با  روحانی 
ویروس جدید به کشور، تصریح کرد: برای وارد نشدن 
ویروس جدید از وزارت راه و سایر مسئولان می خواهم در 
فرودگاه ها و همه مبادی ورودی از بندرها تا ریل مراقبت 
کنیم و از افراد جدیدی که از خارج کشور مخصوصا اروپا 

و اخیرا از آفریقا وارد می شوند، تست بگیریم.  
رییس جمهور افزود: همچنان باید با قاطعیت جلوی 
تجمع و ترددهای غیرضرور را بگیریم و هیچ چیز نباید ما 

را از این حرکت باز دارد؛ رعایت پروتکل های بهداشتی 
وظیفه ملی، قانونی و شرعی همه ما است.

روحانی همچنین با اشاره به وضعیت واکسیناسیون 
و  داخلی  واکسن  زمینه  در  کرد:  تاکید  کشور،  در 
خارجی حرکت های خوبی انجام شده است. در زمینه 
واکسن داخلی می توانیم بگوییم سال آینده سه واکسن 
را پیش رو داریم و تا آخر بهار بخشی از آن ها به دست 

ما می رسد.
و  »رازی«  »برکت«،  واکسن  سه  این  افزود:  وی 
»پاستور« هستند که سال آینده به بهره برداری می رسد 
و البته امیدواریم برخی از این ها در فصل بهار و برخی در 

فصل تابستان به دست ما برسد.  
رییس جمهور با اشاره به تحویل واکسن های کواکس 
به کشور نیز اظهار کرد: تا آخر امسال هم غیر از کواکس، 

برای دریافت واکسن از جاهای دیگر تلاش می کنیم.
روحانی در پایان تاکید کرد: در ماه بهمن واکسیناسیون 
در کشور آغاز می شود و این کار بسیار اهمیت دارد. در 
عین حال واکسن خارجی تا وقتی واکسن داخلی برسد 

یک ضرورت است.

با حکمی از سوی رهبر معظم انقلاب؛
نماینده مقام معظم رهبری 

در امور دانشجویان ایرانی اروپا 
منصوب شد

حضرت آیت الله خامنه ای در حکمی حجت الاسلام 
والمسلمین احمد واعظی را به عنوان نماینده رهبری 
دانشجویان  و  دانشجویان  اسلامی  انجمن  امور  در 

ایرانی در اروپا منصوب کرد.
به گزارش »هم قلم« به نقل از پایگاه خبری دفتر 
تبلیغات اسلامی، متن حکم رهبر انقلاب اسلامی به 

این شرح است:
بسم الله الرحمن الرحیم

احمد  شیخ  حاج  آقای  حجت الاسلام  جناب 
واعظی )دامت توفیقاته(

پس از درگذشت تاسفبار مرحوم حجت الاسلام 
آقای اژه ای )رحمة الله علیه( که برای دانشجویان 
دلسوز  برادری  اروپایی  کشورهای  در  ما  عزیز 
فکری  و  معنوی  هدایت های  در  خیرخواه  و 
پرُ  شایسته  به گونه ای  خلا  این  است  لازم  بودند، 
و  علم  زیور  به  آراسته  که  را  جنابعالی  لذا  شود، 
با  ارتباط  در  خود  نمایندگی  به  می باشید  اخلاق 
در  ایرانی  دانشجویان  دیگر  و  اسلامی  انجمن های 
رابطه   ایجاد  در  امیدوارم  و  می کنم  منصوب  اروپا 
فکری و معنوی و عاطفی با آن جوانان عزیز که در 

شمار امیدهای آینده کشورند موفق باشید.
و السلام علیکم و رحمة الله- سیدعلی خامنه ای

رییس  اکنون  هم  واعظی  احمد  الاسلام  حجت 
دفتر تبلیغات اسلامی حوزه علمیه قم است.

انتقام قطعی است
رهبری  معظم  مقام  به  منتسب  توییتر  صفحه 
بیانات ایشان را درباره »حتمی« بودن انتقام ایران 
از »قاتل« و »آمر به قتل« سپهبد سلیمانی بازنشر 

کرد.
به گزارش »هم قلم« به نقل از ایسنا، در صفحه 
توییتر منتسب به مقام معظم رهبری چنین آمده 

است:
باید  سلیمانی  قتل  به  آمر  و  سلیمانی  »قاتل 
پای  کفش  چه  اگر  بدهند.  پس  را  انتقامشان 
سلیمانی هم بر سر قاتل او شرف دارد، اما بالاخره 
آمر  هم  بدهند،  پس  انتقام  بایستی  کردند  غلطی 
باید  ممکن  زمان  هر  در  که  بدانند  قاتل  هم  و 

انتقامشان را پس بدهند.«
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هیأت وزیران در جلسه روز یکشنبه که به ریاست 
رئیس جمهوری برگزار شد، ضمن ابراز تأسف عمیق 
بخاطر توهین به رئیس جمهوری در یک برنامه زنده 
سیمای جمهوری اسلامی، نسبت به عدم واکنش به 
هنگام و متناسب مدیریت سازمان صدا و سیما با حجم 
تخریب و توهین، خواهان تغییر رویه و رویکرد رسانه 

ملی شد.
به گزارش »هم قلم« به نقل از پایگاه اطلاع رسانی 
ریاست جمهوری، اعضای دولت از رسانه ملی انتظار 
دارند در شرایطی که دولت در جنگ تمام عیار اقتصادی 
با دشمن است، به جای یأس پراکنی، در کنار دولت و 
نظام بایستد. در ادامه جلسه، تعدادی از پیشنهادهای 

دستگاه های اجرایی بررسی و تصویب شد.

تعیین جرایم نقض تعهدات ارایه دهندگان 
خدمات دسترسی ماهواره ای

با تصویب هیأت وزیران، نحوه و میزان اعمال جرایم 
نقض تعهدات دارندگان پروانه ارایه خدمات دسترسی 
ماهواره ای تعیین شد. دولت همچنین در اجرای قانون 
وظایف و اختیارات وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات، 
مبلغ تسهیم درآمد و درصد خدمات عمومی اجباری 
و  ارتباطی  خدمات  دهندگان  ارایه  پروانه  در  مندرج 

فناوری اطلاعات را تعیین کرد.
و  مقررات  تنظیم  سازمان  گزارش،  این  اساس  بر 
پروانه،  الحاقیه  تنظیم  با  می تواند  رادیویی  ارتباطات 
ارایه دهندگان  پروانه  مبلغ تسهیم درآمد مندرج در 
خدمات ارتباطی و فناوری اطلاعات )دارندگان پروانه( 
سالیانه موضوع  درآمد  مبلغ  تا سقف چهار درصد  را 
عنوان  به  میزان  همان  به  و  داده  کاهش  آنها  پروانه 
هزینه خدمات عمومی اجباری )USO( منظور کند تا 
دارندگان پروانه راساً یا از طریق دیگر دارندگان پروانه 
نامه  آیین  قوانین و مقررات مربوط و  و در چارچوب 
ابلاغی وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات برای تأمین 
دسترسی روستاها، مدارس و مراکز آموزشی به شبکه 
ملی اطلاعات و نیز الزامات دسترسی مقابله با شیوع 

ویروس کرونا هزینه کنند.
همچنین به موجب مصوبه دولت، دارندگان پروانه 
ارایه خدمات دسترسی ماهواره ای موظفند سه درصد 
از درآمد سالیانه خود را که به تأیید سازمان حسابرسی 
یا مؤسسات حسابرسی عضو جامعه حسابداران رسمی 
ایران رسیده  است، تا پایان شهریور ماه سال بعد به عنوان 
مبلغ تسهیم درآمد سالیانه در هر سال مالی با اعلام 
سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی، به حساب 

سازمان نزد خزانه داری  کل کشور واریز کنند.
همچنین پروانه داران یاد شده موظفند دو درصد 
از درآمد سالیانه خود را در چارچوب قوانین و مقررات 
مربوط و آیین نامة ابلاغی وزارت ارتباطات و فناوری 
اطلاعات برای ارایه خدمات عمومی اجباری در ناحیة 

یا از طریق دیگر دارندگان  خدمات تعیین شده راساً 
پروانه هزینه نموده و یک درصد از درآمد سالیانه خود را 
نیز به عنوان حق سازمان و حداکثر تا پایان شهریورماه 
سال بعد به حساب سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات 

رادیویی نزد خزانه داری کل کشور واریز کنند.

تخصیص اعتبار برای اجرای پروژه دیواره 
سازی در رودخانه کشکان استان لرستان

دولت با اختصاص مبلغ ۷۰۰ میلیارد ریال اعتبار 
تملک دارایی های سرمایه ای برای تکمیل و بازسازی 
عملیات عمرانی اجرای پروژه دیواره سازی در دو سوی 
استان  پلدختر  شهرستان  در  واقع  کشکان  رودخانه 
اثر سیل در فروردین ماه سال ۱۳۹۸  بر  لرستان که 

دچار خسارت شده بود، موافقت کرد.
هیأت وزیران همچنین بنیاد مسکن انقلاب اسلامی 
را موظف کرد ضمن نظارت فنی و اجرایی بر روند انجام 
عملیات مذکور، گزارش عملکرد اعتبار فوق را هر سه ماه 
به سازمان های برنامه و بودجه کشور و مدیریت بحران 

کشور ارسال نماید.

اصلاح آیین نامه اجرایی مربوط به نحوه 
تسویه بدهی ها و مطالبات دولت

هیأت وزیران به منظور افزایش ظرفیت استفاده از 
بند )و( تبصره )۵( قانون بودجه سال ۱۳۹۹ کل کشور 
جهت تسویه و تهاتر بدهی دولت با اضافه شدن اشخاص 
حقیقی و نیز جلوگیری از بی انضباطی مالی در سیستم 
بانکی، آیین نامه اجرایی مربوط به این بند را اصلاح کرد.

به موجب این اصلاحیه، بدهی های قطعی دولت، 
شامل بدهی دستگاه های بدهکار به اشخاص متقاضی 
که به استناد ماده )۱۹( قانون محاسبات عمومی کشور 
در چهارچوب قوانین و مقررات مربوط ایجاد و با توجه 
به ماده )2۰( قانون مذکور تسجیل شده باشد، می گردد.

همچنیـن اقـلام بدهـی و طلـب دولت با اشـخاص 
متقاضی که مربوط به دسـتگاه اجرایی خاصی نباشـد 
و یا توسـط دسـتگاه هـای اجرایی ذی ربط اعلام نشـده 
باشـد، بـا اعلام وزارت امـور اقتصـادی و دارایی و تأیید 
سـازمان حسابرسـی، بدهـی و طلـب قطعـی دولـت 
تلقـی می شـود. به منظـور صدور اسـناد تسـویه خزانه 
نـوع دوم، مطالبـات با منشـأ قانونی نهادهـای عمومی 
غیردولتـی، شـرکت هـای دولتـی، بانک هـا، بیمـه ها، 
اتحادیـه هـا و آسـتان هـای مقدسـه از دسـتگاه های 
بدهـکار کـه بـه موجـب قوانیـن و مقـررات ذی ربـط 
ایجـاد شـده انـد، پـس از اخـذ تأییدیـه حسابرسـی 
ویژه توسـط دسـتگاه بدهـکار، به عنـوان بدهی قطعی 
دولتی تلقی می شـود. مرجع حسابرسـی ویـژه و تأیید 
مطالبـات سـایر اشـخاص متقاضی مشـمول این آیین 
نامـه بـه موجـب دسـتورالعمل بنـد )س( تبصـره )۵( 

قانـون بودجـه سـال ۱۳۹۹ تعیین می شـود.

معاون ارتباطات و اطلاع رسانی دفتر رییس جمهور؛انتظارات بیشتر دولتی ها  از رسانه ملی
منتظر توضیح سریع  و صریح 
رسانه ملی درباره توهین به 

رییس جمهور هستیم
اطلاع  و  ارتباطات  معاون 
جمهور  رییس  دفتر  رسانی 
در واکنش به اهانت به رییس 
در  ملی  رسانه  از  جمهور 
توییتی نوشت: منتظر توضیح 
ملی  رسانه  صریح  و  سریع 

هستیم.
به گزارش »هم قلم« ، در پی اهانت به رییس جمهور 
در برنامه شبکه چهار سیما علیرضا معزی با واکنش در 
توییتر خود نوشت: آنچه در برنامه ای که از شبکه چهار 
رخ داده افتضاحی شرم آور است. بحث آزادی بیان نیست 
چون دیگر همه می دانند که نقد و اعتراض که هیچ، 
حتی با درشت گویی به رییس جمهور هم ابدا عقوبتی 
بدنبال ندارد؛ اما شوربختانه این بار بحث هرزگویی و 

فحاشی است.  
در ادامه این توییت آمده است: آنتن  صداوسیما در 
روز رفتن ترامپ و همزمان با افتتاح سومین ابر پروژه 
جهان در سال 2۰2۰ توسط رییس جمهور، جولانگاه 
افترا و توهین است و این شرارت، دیگر خارج از تحمل 
است. جای تاسف که گوینده ی آن محتوای سخیف و 

اتهام رکیک، معمم و رسانه هم، رسانه ی ملی است.  
معزی در این توییت آورده است: تأسف بیشتر که 
تا این لحظه، کسی از مقامات سازمان صداوسیما به 
ریاست  نهاد  نداشته.  واکنشی  از فضاحت،  این سطح 
جمهوری، منتظر توضیح سریع و صریح رسانه ی ملی در 
این باره خواهد بود و مصمم است که این مورد عجیب و 
شرم آور را به صورتی مؤثر و در بالاترین سطوح  پیگیری 

نماید.

تذکر شورای نظارت درباره 
اظهارات مهمان »زاویه«

شورای نظارت بر سازمان صداوسیما با توهین آمیز 
خواندن ادبیات یکی از مهمانان برنامه »زاویه« شبکه 
چهار، ضمن تذکر، از رئیس سازمان خواست با عوامل 

موثر برخورد قاطع کند.
به گزارش »هم قلم« به نقل از پایگاه اطلاع رسانی 
شورای نظارت بر سازمان صداوسیما، شورای نظارت بر 
سازمان صداوسیما در نامه ای ضمن تاکید بر رعایت 
موازین قانونی و اخلاق حرفه ای و دینی در رسانه ملی 
و لزوم تفکیک بین نقد و تحلیل با تخریب و توهین 
و تضعیف، نسبت به اظهار نظر یکی از مهمانان برنامه 
»زاویه« شبکه چهار در به کار بردن اظهاراتی سخیف 
قاطع،  تذکر  ضمن  و  داد  نشان  واکنش  آلود  وهن  و 
خواستار رعایت اصول حرفه ای و اخلاقی در تولید و 
پخش برنامه ها شد.شورای نظارت با توجه به تاکیدات 
مقام معظم رهبری پیش تر نیز در مورد رعایت حرمت 
مسوولان و آحاد مردم و اصول حرفه ای برنامه سازی 
در نقد و تحلیل در برنامه های مختلف رسانه ملی تاکید 
چنین  تکرار  عدم  جهت  تر  جدی  تدابیر  خواستار  و 

موضوعاتی در برنامه ها شده بود.
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رییس هیات نظارت بر رفتار نمایندگان مجلس 
درگیری  حادثه  که  این  بیان  با  اسلامی  شورای 
نماینده مجلس با مامور راهور در حال بررسی است، 
گفت: در صورت احراز تقصیر برخورد قانونی می شود.

انتشار فیلمی از نحوه برخورد یک نماینده مجلس با 
مامور وظیفه راهور )نیروی انتظامی( خبرساز شد.  در 
این فیلم که عصر شنبه به شکل گسترده در فضای 
مجازی منتشر شد، گفته می شود خودروی این نماینده 
حین عبور غیرقانونی از خط ویژه در یکی از خیابانهای 
تهران با هشدار مامور راهور مواجه شد. به گفته یکی 
از شاهدان فیلم، سرانجام این مواجهه به جر و بحث 

و سیلی این نماینده بر صورت این سرباز شده است.
اخبار  اداره کل  از  نقل  به  قلم«  به گزارش »هم 
حسین  امیر  سید  مجلس،  گروهی  رسانه های  و 
قاضی زاده هاشمی عضو هیات رییسه مجلس شورای 
اسلامی به تشریح نحوه رسیدگی به موضوع برخورد 
فیزیکی یکی از نمایندگان مجلس با مامور راهنمایی 

و رانندگی پرداخت.
نایب رییس مجلس، با بیان اینکه حادثه درگیری 

یکی از نمایندگان با مامور راهور در هیات نظارت بر 
پس  افزود:  است،  بررسی  حال  در  نمایندگان  رفتار 
درگیری  بر  مبنی  ادعاهایی  و  گزارش ها  رسیدن  از 
نماینده مجلس و یکی از ماموران پلیس راهور، هیات 
نظارت بر رفتار نمایندگان پیگیری ها را برای بررسی  

صحت و سقم و چگونگی موضوع آغاز کرد.
وی تصریح کرد: به رغم پیگیری های چند روزه، 
گزارش نیروی انتظامی در این باره هنوز به مجلس 
را  موجود  ادعاهای  هیات  این  است.  نشده  ارسال 
بررسی و در صورت صحت و سقم حادثه و چگونگی 
برخورد  تقصیر  احراز  صورت  در  و  بررسی  را  ماجرا 

قانونی را انجام خواهد داد.

نایب رییس مجلس: 

 درگیری یک نماینده با مامور راهور 
در حال بررسی است

سخنگوی ناجا خبر داد:

دستور فرمانده ناجا برای پیگیری ضرب وشتم 
مامور راهور توسط نماینده مجلس

ویژه  دستور  از  ناجا  اجتماعی  معاون  و  سخنگو 
برای  انتظامی  نیروی  فرمانده  اشتری  سردار حسین 
راهور  وظیفه  مامور  وشتم  ضرب  پرونده  پیگیری 

توسط نماینده مجلس شورای اسلامی خبر داد.
خبری  پایگاه  از  نقل  به  قلم«  »هم  گزارش  به 
انتشار  به  واکنش  در  پلیس، سردار مهدی حاجیان 
مجلس  نمایندگان  از  یکی  سیلی  بر  مبنی  خبری 
به مامور وظیفه راهور در محدوده خط ویژه دروازه 
دولت پایتخت و بازتاب آن در فضای مجازی اظهار 
انتظامی  نیروی  فرمانده  اشتری  کرد: سردار حسین 
بلافاصله دستور ویژه ای برای حمایت از حقوق  سرباز 
معاونت  طریق  از  موضوع  پیگیری  و  راهور  وظیفه 

حقوقی و بازرسی ناجا صادر کرد.
از حقوق آحاد پرسنل  اینکه صیانت  بیان  با  وی 
افزود:  است،  ناجا  فرمانده  اکید  دستورات  از  ناجا 
اعتقاد، باور و تاکید  سردار اشتری  همواره  بر این 
فرزندان خود  نیز چون  را  است که سربازان وظیفه 

بدانیم  و در صیانت از شخصیت، کرامت انسانی و حق 
و حقوقشان  لحظه ای دریغ و درنگ نکنیم،

همه  به  بارها  اشتری  سردار  داد:  ادامه  حاجیان 
فرماندهان تاکید کرده اند که این جوانان، امانتی در 
دستان ما هستند  بنابر این اجازه رانمی دهیم  به 
ساحت مقدس سبزپوشان  خدوم ناجا در هر جایگاه و 
مقامی توهین و تعدی شود.سخنگوی ناجا تأکید کرد: 
در صورت احراز تقصیر نماینده مجلس، ناجا از حق 

کارکنان خود به جدیت دفاع خواهد کرد.

حداقل حقوق ماهیانه سربازان 
در سال آینده،  8 /1 میلیون 

تومان خواهد بود

یک عضو هیات رییسه مجلس گفت که براساس 
مصوبه کمیسیون تلفیق حداقل حقوق ماهیانه سربازان 
در سال آینده، یک میلیون و ۸۰۰ هزار تومان در نظر 

گرفته شده است.
به گزارش »هم قلم« ، سید محسن دهنوی نماینده 
تهران در مجلس در صفحه شخصی خود در توییتر 
نوشت:»در جلسه پرچالش کمیسیون تلفیق تصویب 
کردیم حقوق و مزایای سربازان در سال آینده معادل 
۷۵٪ یک پایور )همان چیزی که در قانون پیش بینی 
باید  را  سرباز  شود.  حق  امسال  برابر  چند  و  شده( 
بدون منت به او بدهیم و سپاس گزارش باشیم.  این 
مصوبه، مقدمه ای ست بر ایجاد سازوکارهای »سربازی 
ماهیانه سرباز، ۱/۸میلیون  حرفه ای«. حداقل حقوق 
تومان خواهد شد.  مزایایی نظیر حق ماموریت، تاهل، 
بدی آب وهوا، مناطق مرزی و ... نیز علاوه بر مبلغ فوق 

محاسبه و به حساب شان واریز می شود.
 همه ی این مبالغ در ردیف بودجه ستاد کل نیروهای 
مسلح، گنجانده شده و از سال دیگر، قابلیت اجرا دارد.«

ظریف: از اینکه کشور آذربایجان 
سرزمین های خود را بدست 

آورده، خوشحالیم
وزیر امور خارجه ایران تاکید کرد، از اینکه کشور و 
ملت برادر جمهوری آذربایجان، سرزمین های خودش 
را بدست آورده و امروز سرزمین های آذری در اختیار 

مردم این کشور است، خشنود هستیم.
به گزارش »هم قلم«،  ظریف یکشنبه شب در بدو 
ورود به باکو در گفت وگو با خبرنگاران با بیان اینکه 
بسیار خوشحالم که توانستم این سفر را انجام دهم، 
افزود: علاوه بر جمهوری آذربایجان در روزهای آینده 
به روسیه، ارمنستان، گرجستان و احتمالا در آخر هفته 
به ترکیه سفر خواهم داشت.او ادامه داد: موضوع اصلی 
بحث، همکاری های منطقه ای در این منطقه است که 
برای ما از اهمیت بسیار بالایی برخودار است، همین 
طور ارتباطات دوجانبه با همه این کشورها که جمهوری 
اسلامی با آنها رابطه بسیار خوب و نزدیک دارد.ظریف 
گفت: ان شاءالله در دیدار با مقام های آذری در مورد 
بازسازی و همچنین در مورد وضعیت قره باغ، همکاری 
و برای حفظ ثبات در اینجا هم صحبت خواهیم کرد.

وی تصریح کرد: ما خشنود هستیم که کشور و ملت 
برادر ما جمهوری آذربایجان، سرزمین های خودش را 
بدست آورده و امروز سرزمین های آذری در اختیار 

مردم جمهوری آذربایجان است.
وزیر امور خارجه ایران ادامه  داد: ما دوست داریم 
که هرچه زودتر ساکنان سرزمین های آزاد شده بتوانند 
به محل اقامت خودشان بازگردند، اینها خویشان ما 
هستند و ان شاءالله در این زمینه گفت وگو خواهیم 
کرد. ظریف افزود: همچنین ما در این سفر در مورد 
مسائل مربوط به ترانزیت، کریدور شمال - جنوب و 

جنوب - غرب با دوستان مان گفت وگو خواهیم کرد.

وزیر بهداشت:
رهبر انقلاب منعی در استفاده از واکسن خارجی نداشتند

گفت:  پزشکی  آموزش  و  درمان  بهداشت،  وزیر 
برنامه هایی  خطر  پر  گروه های  واکسیناسیون  برای 
برای  منعی  انقلاب  معظم  رهبر  و  داشتیم 
واکسیناسیون با واکسن خارجی مورد تایید قبل از 

تولید واکسن داخلی نداشتند.
به گزارش »هم قلم«، سعید نمکی روز یکشنبه 
جمع  در  ناجا  راهور  پلیس  از  بازدید  حاشیه  در 
کار  سخت  ابعاد  از  یکی  اینکه  بیان  با  خبرنگاران 

واکسیناسیون  برای  افزود:  است،  ترددها  مدیریت 
آن  طبق  که  داریم  برنامه هایی  خطر  پر  گروه های 
پیش خواهیم رفت. وی ادامه داد: رهبر معظم انقلاب 
اسلامی منعی برای واکسیناسیون با واکسن خارجی 
مورد تایید قبل از تولید واکسن داخلی نداشتند.وزیر 
بهداشت گفت: پیشنهادات در خصوص محدودیت ها 
برای ایام نوروز به ستاد ملی مقابله با کرونا خواهد 

رفت و در خصوص آن تصمیم گیری خواهد شد.
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رئیس قوه قضاییه گفت: اجرای بخش عمده ای از 
سند تحول قضایی، نیازمند اصلاح قوانین و مقررات 

است.
به گزارش »هم قلم« به نقل از  قوه قضاییه، دومین 
جلسه ستاد راهبری اجرای سند تحول قضایی با حضور 
رئیس قوه قضاییه برگزار شد. رئیسی در جریان این 
جلسه با اشاره به ابلاغ عمومی سند تحول قضایی گفت: 
هم اکنون مطالبه عمومی برای اجرای این سند شکل 
گرفته است و همه بخش های قوه قضایه باید با همکاری 

نخبگان و صاحبنظران، اجرای سند را پیگیری کنند.
رئیس قوه قضاییه افزود: برای ایجاد تحول قضایی و 
کسب رضایت عمومی و اجرای عدالت، هوشمندسازی 
فرآیندها در دستور کار قرار گرفته است؛ لذا پشتیبانی 
لازم برای ایجاد زیرساخت های توسعه فناوری و نوآوری 

باید از سوی قوای مقننه و مجریه فراهم شود.
رئیسی گفت: اجرای بخش عمده ای از سند تحول 
قضایی، نیازمند اصلاح قوانین و مقررات است و لازم 
است با همکاری قوای مقننه و مجریه، زیرساخت های 
قانونی فراهم شود تا بر مبنای قوانین اصلاح شده، سند 
قابلیت اجرایی پیدا کند.رئیس ستاد راهبری اجرای 
سند تحول قضایی با اشاره به زمان بندی ذکر شده در 
سند تحول قضایی گفت: برای اجرای راهکارها در موعد 
زمانی مقرر، باید بسیج امکانات در قوه قضاییه، مقننه 
و مجریه و تمهید زیرساخت های حقوقی و مالی لازم 
انجام شود. رئیس قوه قضاییه افزود: به منظور رصد 
دقیق اجرای راهکارها و برنامه های عملیاتی، در ساختار 
ستادی قوه قضاییه، مرکز پیگیری اجرای سند تحول 
قضایی تشکیل شده است و همه بخش های قوه قضاییه 

موظف به همکاری با این مرکز هستند.
رئیسی با اشاره به لزوم همفکری با صاحبنظران 
حوزه و دانشگاه در فرآیند اجرای سند تحول قضایی 

موضوع  با  تخصصی  نشست های  آینده  در  گفت: 
محورهای اولویت دار سند تحول قضایی و با حضور 
صاحبنظران برگزار خواهد شد و از نظرات آن ها برای 

اجرای سند تحول قضایی استفاده خواهیم کرد.
رئیسی با اشاره به اهمیت مفاد سند تحول قضایی 
گفت: این سند برنامه چند سال آتی قوه قضاییه است و 
همه دستورالعمل ها و مقررات و مصوبات در قوه قضاییه 
باید با این سند انطباق داشته باشد و معاونت راهبردی 
باید جلسات منظمی با بخش های قوه قضاییه برای 

هماهنگی امور تشکیل دهد.
تحول  سند  اجرای  راهبری  ستاد  دوم  جلسه  در 
قضایی، گزارش معاونت حقوقی و امور مجلس و معاونت 
مالی، پشتیبانی و امور عمرانی و حوزه ریاست در اجرای 
سند تحول قضایی مطرح شد و رئیس قوه قضاییه، 
دستورات لازم را برای پیگیری سریعتر راهکارها صادر 
نمود.در این جلسه، معاون اول قوه قضاییه، رئیس دیوان 
عالی کشور، رئیس حوزه ریاست، معاون حقوقی و امور 
مجلس، معاون مالی، پشتیبانی و امور عمرانی، معاون 
تحول  سند  اجرای  پیگیری  مرکز  رئیس  راهبردی، 
قضایی، رئیس مرکز آمار و فناوری اطلاعات و دکتر 
جمشیدی، نظرات خود را برای تسریع در اجرای سند 

تحول قضایی بیان کردند.

رئیس قوه قضاییه: 
اجرای بخش عمده  سند تحول قضایی، نیازمند 

اصلاح قوانین است

زارع در تشریح مصوبات کمیسیون تلفیق:

امکان ثبت نام جاماندگان و حذف شدگان یارانه 
فراهم می شود

ادامه از صفحه اول
زارع همچنین گفت: به موجب مصوبه کمیسیون 
تلفیق عدم ثبت نام یا تاخیر در ثبت نام و عدم پرداخت 
یارانه هدفمندی و یارانه معیشتی و سایر یارانه ها تخلف 
محسوب شده و مسوولیت آن به عهده کلیه مدیران 
مراجع  در  قابل رسیدگی  تخلف  این  و  است  ذیربط 
ذیصلاح است.به گفته وی،  بر اساس مصوبه کمیسیون 
میلیارد  هزار   ۳2 مجموع  در  آینده  سال  در  تلفیق 
تومان یارانه تولید در حوزه مسکن، صنعت و معدن، 
کشاورزی، حوزه گردشگری و دیگر حوزه ها برای یارانه 

سودتسهیلات در نظر گرفته شده است. 
همچنین  داد:  ادامه  تلفیق  کمیسیون  سخنگوی 
رفع  برای  تومان  میلیارد  هزار   ۱۸ شد   مصوب 
محرومیت در مناطق کم برخوردار اختصاص داده شود 
و  ۳۳ هزار میلیارد تومان یارانه دارو نیز در اختیار بانک 
مرکزی قرار بگیرد. البته درباره نحوه تامین دو و نیم 
میلیارد دلار ارز دارو که به صورت ریالی یا ارزی باشد، 

تصمیم گیری خواهد شد.
زارع خاطرنشان کرد: برای هدفمندی یارانه ها ۴۳ 
ردیف در مصارف در نظر گرفته شده که ۱۰ ردیف 

برای دولت به مبلغ  ۷۹ هزار میلیارد تومان در نظر 
گرفته شده و  از ۴2۹ هزار میلیارد تومان کسر خواهد 
فقر مطلق  کاهش  مانند  ردیف ها  این  مبالغ  و   شد 
در اختیار بهزیستی، کمیته امداد امام خمینی، حوزه 
سلامت، حوزه نان و خرید تضمینی گندم، حوزه های 
فرهنگی کتب درسی و افزایش حقوق سربازان، مسکن 
تامین  بیمه  صندوق  رزمندگان،  مسکن  محرومین، 
دام،   واکسیناسیون  مترقبه،  غیر  حوادث  اجتماعی، 
برای کاهش آسیب  ارشاد اسلامی  و  وزارت فرهنگ 
های اجتماعی و فرهنگی، حمایت از زنان سرپرست 
خانوار، حمایت از خانواده زندانیان و دیگر مواردی که 
در ۳۳ مورد است بر اساس نظر کمیسیون تلفیق و 
پیشنهادهای دولت قرار خواهد گرفت.وی اضافه کرد: 
مبلغ یارانه نقدی تمام افرادی که مبلغ ۴۵ هزار تومان 
و ۵۰۰ تومان دریافت می کردند، 2 برابر شده است. اما 
رقم ۱۰ هزار میلیارد تومان کمیته امداد امام  خمینی 
از این مبالغ جدا است. البته اینکه گفته می شود هر 
فردی قرار است چه مبلغی دریافت کند، هنوز نهایی 
نشده و بیشتر تخمین است و هر تصمیمی که در 
کمیسیون تلفیق گرفته شود، حتما اعلام خواهیم کرد.

در هیات دولت بررسی می شود
پیشنهاد واگذاری »ایستگاه 

ماهواره شیراز« برای اسکان سیل 
زدگان سال ۹8

وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات به منظور اسکان 
سیل زدگان سال ۱۳۹۸ محله سعیدیه شهرستان شیراز، 
پیشنهاد واگذاری 6۰ هزار مترمربع از پلاک ثبتی واقع 
در بخش ۳ شیراز )موسوم به ایستگاه ماهواره شیراز( به 
وزارت راه و شهرسازی را جهت سیر مراحل بررسی و 

تصویب، به دفتر هیئت دولت ارایه کرده است.
به گزارش »هم قلم« به نقل از پایگاه اطلاع رسانی 
دفتر هیات دولت، وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات 
به  استناد  با  و  شهرسازی  و  راه  وزیر  درخواست  به 
و  تولید  حمایت  و  ساماندهی  قانون   )6( ماده  مفاد 
عرضه مسکن و نیز ماده )۹( آیین نامه اجرایی برنامه 
ملی بازآفرینی شهری پایدار، متن پیش نویس مصوبه 
در  واقع  ثبتی  پلاک  از  مترمربع  هزار   6۰ واگذاری 
شیراز(  ماهواره  ایستگاه  به  )موسوم  شیراز   ۳ بخش 
سعیدیه  محله   ۱۳۹۸ سال  زدگان  سیل  منظور  به 
و  بررسی  مراحل  سیر  جهت  را  شیراز  شهرستان 

تصویب در دولت ارایه نموده است.
در  اکنون  هم  فوق  پیشنهاد  است،  ذکر  شایان 

کمیسیون لوایح دولت در دست بررسی است.

یک عضو کمیسیون اجتماعی مجلس: 
تا سرمایه مردم بیشتر در بورس 

آب نرفته فکری کنید
یک عضو کمیسیون 
مجلس  اجتماعی 
شورای اسلامی با انتقاد 
بورس  بازار  وضعیت  از 
خواستار اقدام فوری برای 
جلوگیری از ضرر و زیان 

بیشتر مردم شد.
به گزارش »هم قلم« ، علی اصغر عنابستانی در تذکری 
شفاهی در جریان جلسه علنی امروز مجلس خطاب به 
رئیس جمهور و وزیر اقتصاد، بیان کرد: باتوجه به وضعیت 
بازار بورس تا سرمایه مردم که به دعوت شما به بورس 
آوردند، بیشتر آب نرفته فکری عاجل کنید. تخلف برخی 
از افراد و دخالت های نابجا در بورس وضعیت آن را به این 
روز درآورده است. امروز زمان آزمون مجلس است. مردم 
از ما می پرسند که مجلس چه می کند؟ اگر وزیر اقتصاد 
نمی تواند یا نمی خواهد کاری کند مجلس باید ورود 

کرده و از ابزار قانونی خود استفاده کند.
وی در ادامه در تذکری به وزیر صمت و وزیر جهاد 
روغن  کمبود  مشکل  همچنان  کرد:  تاکید  کشاورزی 
خوراکی، کود و نهاده های دامی و کشاورزی حل نشده و 
مردم با مشکل مواجه هستند. اقدامی عاجل در این حوزه 
انجام دهید. نماینده مردم سبزوار در مجلس در تذکری به 
وزیر کشور، تصریح کرد: شما مسئول تامین امنیت کشور 
هستید. ناامنی در سبزوار بیداد می کند. ۵ ماه است که 

ما فرماندار نداریم.
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مدیر عامل شرکت ملی گاز ایران:

امیدواریم گاز30 درصد مشترکان مجانی شود
یک نفتکش ایرانی در اندونزی 

توقیف شد

مقامات اندونزی اعلام کردند یک نفتکش ایرانی و یک 
نفتکش پانامایی که مظنون به انتقال غیرقانونی نفت در 

آبهای این کشور بودند را روز یکشنبه توقیف کردند.
آسوشیتدپرس،  از  نقل  به  قلم«  »هم  گزارش  به 
کرد:  اعلام  اندونزی  دریایی  امنیت  سازمان  سخنگوی 
نفتکش ام تی هورس  )MT Horse( با پرچم ایران و 
نفتکش ام تی فری )MT Frea( در آبهای استان وست 
کالیمانتان اندونزی توقیف شده اند.وی مدعی شد که این 
نفتکشها مظنون به تخلفات متعدد از جمله عدم نشان دادن 
پرچمهای ملی، خاموش کردن سیستمهای شناسایی، لنگر 
انداختن غیرقانونی و همچنین انتقال غیرقانونی سوخت بین 
دو کشتی و آلوده کردن آب هستند.مقامات اندونزی این دو 
کشتی را برای تحقیقات بیشتر به جزیره باتام در استان ریائو 

آیلندز اسکورت کرده اند.

دولت اصلاح مصوبه اتصال بندر 
کاسپین به شبکه ریلی را ابلاغ کرد

هیات دولت اصلاحیه مربوط به مصوبه اتصال بندر 
کاسپین به شبکه ریلی را ابلاغ کرد.

به گزارش »هم قلم« به نقل از پایگاه اطلاع رسانی دفتر 
هیات دولت،  هیات وزیران در جلسه مورخ یکم بهمن 
۱۳۹۹ و به منظور تأمین نظر مجلس شورای اسلامی 
احداث  پروژه  اراضی  تملک  هزینه  تامین  درخصوص 
راه آهن رشت - کاسپین در محدوده منطقه آزاد تجاری 
- صنعتی انزلی، مصوبه مربوط به اتصال بندر کاسپین به 
شبکه ریلی را مورد بازنگری قرار داد.مطابق اصلاح مصوبه 
فوق، سازمان منطقه آزاد تجاری - صنعتی انزلی به منظور 
اتصال بندر کاسپین به شبکه ریلی می تواند از محل منابع 
داخلی خود، هزینه های تملک اراضی به میزان ۵۰ میلیارد 
ریال و بخشی از منابع مالی عملیات اجرایی راه آهن خط 
انزلی به طول ۸  به راه آهن رشت -  اتصال بندر مزبور 
کیلومتر خارج از محدوده مصوب منطقه آزاد یاد شده به 
مبلغ ۴۰۰ میلیارد ریال را تأمین کند تا از طریق طرح 

احداث راه آهن قزوین - رشت -انزلی هزینه شود.

یارانه نقدی سال آینده دو برابر می شود
یک عضو کمیسیون تلفیق لایحه بودجه ۱۴۰۰ گفت 
که با مصوبه کمیسیون تلفیق یارانه نقدی سال آینده دو 

برابر خواهد شد.
جریان  در  تلفیق  کمیسیون  توانگرگفت:  مجتبی 
بخش  در  بودجه  لایحه   ۱۴ تبصره  مصارف  بررسی 
هدفمندی یارانه ها مصوب کرد که در سال ۱۴۰۰ ماهانه  
26۷ هزار تومان برای ۱۰ میلیون نفر )مددجویان کمیته 
امداد و بهزیستی(، ۱۸۸ هزار تومان برای 2۵ میلیون 
نفر اقشار ضعیف و دریافت کنندگان یارانه معیشتی ، 
۱۳6 هزار تومان برای یارانه بنزین به 2۳ میلیون نفر 
به  ها  یارانه  نقدی هدفمندی  یارانه  تومان  هزار  و ۹۱ 
2۰ میلیون نفر پرداخت شود.در جلسه کمیسیون تلفیق  
تصویب شد که یارانه تمام افراد یارانه بگیر در سال آینده 
دو برابر خواهد شد و هر شخصی در حال حاضر یارانه 
او  یارانه  تومانی دریافت می کند رقم  ۴۵ هزار و ۵۰۰ 

در سال آینده به ۹۱ هزار تومان افزایش خواهد یافت.

مدیر عامل شرکت ملی گاز ایران گفت: پدیده هایی 
مانند پارس جنوبی کمتر اتفاق می افتد و خوشبختانه ما 
این مخزن را در کشور داریم اما تمام گاز آن را در کشور 

مصرف می کنیم.
به گزارش »هم قلم«، حسن منتظر تربتی، مدیر عامل 
شرکت ملی گاز ایران در نشست خبری با اصحاب رسانه 
در محل بیست و پنجمین نمایشگاه بین المللی نفت 
گاز پالایش و پتروشیمی، ضمن اشاره به اینکه صنعت 
نفت و گاز کشور در تلاش است که وابستگی به کالا های 
خارجی را به حداقل ممکن برساند، گفت: انتظار می رود 
که امسال تمرکز ویژه ای در تولید داخل داشته باشیم 
و صنعت گاز کشور به دلیل نوع شکل گیری اش روی 

موضوع توسعه داخلی تمرکز ویژه تری دارد.
تشریح  ایران ضمن  گاز  ملی  شرکت  عامل  مدیر 
اینکه به دلیل اینکه عمده فعالیت های شرکت گاز را 
بعد از انقلاب انجام داده ایم کمتر وابستگی به خارج 
کشور داریم، گفت: ۸ میلیون واحد جدید گاز به مصرف 
کنندگان ما اضافه شده که همه تولید داخل بوده و 

اشتغال زایی خوبی ایجاد کرده است.
2 برند داخلی کمپرسور تولید می کنند

وی در بیان موضوع کمپرسورها، اظهار داشت: بحث 
کمپرسور ها مطرح است که خوشبختانه ما اکنون 2 برند 
داخلی تولید آن ها را در کشور داریم، خوشبختانه امروز 
ساخت قطعات یدکی و تعمیرات آن به صورت کامل در 

داخل کشور انجام می شود.
این مقام مسئول، ادامه داد: در بخش پالایشگاه ها که 
بخش عمده ای از مصرف کالایی صنعت گاز را بر عهده 
دارند، سال گذشته رویدادی را برگزار کردیم و کالا های 
مورد نیاز که قبل از آن از خارج کشور تامین می شد، در 
آن رویداد که با تولیدکنندگان داخلی داشتیم، به عنوان 

خرید بار اول، قراردادهایش بسته شده است.
شرکت های دانش بنیان در بحث بهینه سازی 

به کمک ما بیایند
منتظر تربتی با اشاره به این نکته که پیش بینی 
می شود تا سال آینده تمام مواد شیمیایی و کالا های 
مورد نیاز در پالایشگاه ها به دست تولیدکنندگان داخلی 
تامین شود، تاکید کرد: در بحث خطوط لوله احداث 
گاز، سالانه هزار کیلومتر خط لوله احداث می کنیم و 
هر هزار کیلومتر خط لوله که احداث می شود، ۳ میلیارد 
دلار هزینه ارزی دارد که بیشتر آن مربوط به تامین 

ورق فولاد است.
مدیر عامل شرکت ملی گاز ایران بیان کرد: سال 
گذشته باور آن سخت بود که ورق مورد نیاز صنعت 
گاز را در داخل تولید کنیم، اما اکنون خوشبختانه ورق 
ترش خط لوله گوره به جاسک و خط لوله شیرین برای 
صنعت گاز کشور، در کارخانه اکسین تبدیل به ورق 
شده و لوله سازی اهواز نیز مشغول به تولید آن است و 
تا یک ماه آینده می توانیم از آن استفاده کنیم. این کار 
مانع از خروج ارز از کشور می شود و می توانیم ادعا کنیم 

که یک صنعت گاز تمام ایرانی داریم.
 تمام گاز پارس جنوبی در کشور 

مصرف می شود
وی در بیان جزئیات ارتباط شرکت های دانش بنیان و 
شرکت گاز، افزود: شرکت های دانش بنیان و استارتاپ ها 
باید برای بهینه سازی مصرف گاز، پا به پای تولید گاز 

به ما کمک کنند.
منتظر تربتی در بخش دیگر گفتگوی خود به میدان 

گازی پارس جنوبی اشاره کرد و گفت: پدیده هایی مانند 
پارس جنوبی کمتر اتفاق می افتد و خوشبختانه ما این 
مخزن را در کشور داریم و تمام گاز آن را در کشور 

مصرف می کنیم.
باید نگاه ویژه ای به بهینه سازی داشته باشیم

این مقام مسئول در پاسخ به سوالی پیرامون مسئله 
بهینه سازی و نقش شرکت گاز در این موضوع گفت: 
باید نگاه ویژه ای در بهینه سازی داشته باشیم، بستر های 
مختلفی در بخش نیروگاه ها صنایع و خانگی نیاز به 
بهینه سازی دارند. در بخش خانگی هم موضوعات نرم 

افزاری و هم موضوعات سخت افزاری باید دنبال شود.
منتظرتربتی افزود: نرم افزاری یعنی فرهنگ سازی 
و  ساختمان ها  سازی  بهینه  یعنی  افزاری  سخت  و 
تجهیزات مصرف گاز که امیدواریم در این نمایشگاه 
برنامه زیربنایی برای مدیریت مصرف گاز در سال های 

آینده ایجاد شود.
وی گفت: باید به سمت تولید گاز با ارزش افزوده 
بالاتر برویم. در شبکه گاز کشور تقریباً هزار میلیون متر 
مکعب گاز خام روزانه تولید می شود که مجموع مصرف 
گاز در بخش خانگی به بیش از 6۰۰ میلیون مترمکعب 
در روز و نیروگاهی ۱۰۰ تا ۱۳۰ میلیون مترمکعب در 

روز رسیده است.
 صادرات گاز به عراق بدون مشکل 

انجام می شود
مدیر عامل شرکت ملی گاز ایران تاکید کرد: صنایع 
نیز مطابق روال قبلی کار می کنند و صادرات گاز هم 

بدون هیچ مشکلی به عراق و ترکیه در جریان است.
منتظر تربتی در بیان جزئیات طرح امید در حوزه 
گاز، افزود: برنامه داریم که حدود ۳۰ درصد از مصرف 
کنندگان گازشان مجانی شود و اگر مصرف کنندگان 
تلاش کنند که مصرف آنها کمتر از 2۰۰ متر مکعب 
در ماه شود، گازشان مجانی می شود و اولین قبوض گاز 

مجانی از نیمه بهمن صادر می شود.
مدیرعامل شرکت گاز کشور ادامه داد: موتورخانه ها 
یکی از مراکز عمده مصرف گاز هستند و به همین دلیل 
طرح رایگان اصلاح آن ها را در دستور کار داریم و هر 
کس در خانه اش موتورخانه دارد، می تواند در سایت 
شرکت گاز ثبت نام کند تا به صورت رایگان موتورخانه 
آن اصلاح شود. اصلاح شامل تنظیم و عایق کاری در 

موتورخانه است.
از  گاز  واردات  پایان گفت:  در  مقام مسئول  این 
در  می شد.  انجام  گذشته  سال های  در  ترکمنستان 
سال ۸6 که قطع گاز آن اتفاق افتاد، کشور با مشکل 
زیادی مواجه شد. ما شبکه گاز داخلی را از واردات 
ترکمنستان  با  مذاکرات  ولی  ایم،  کرده  بی نیاز  گاز 
برای واردات گاز ادامه دارد، چون واردات اکنون دیگر 

به تجارت مربوط است.
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سخنگوی کمیسیون تلفیق لایحه بودجه ۱۴۰۰ از 
مصوبه این کمیسیون برای افزایش 2۵ درصدی حقوق 

و مزایای کارکنان دولت در سال ۱۴۰۰ خبر داد.
به گزارش »هم قلم«، رحیم زارع در نشست خبری 
این  مصوبات  آخرین  تشریح  در  تلفیق  کمیسیون  
کمیسیون گفت: کمیسیون تلفیق پیشنهاد دولت برای 
افزایش 2۵ درصدی حقوق و مزایای کارکنان دولت را 
برای سال آینده تصویب کرد اما سقف پرداخت حقوق 
تومان  میلیون  یعنی ۳۳  برابر حداقل حقوق  را ۱۵ 
افزایش  این اساس نمایندگان میزان  بر  تعیین کرد. 
حقوق ها را از 2۱ برابر به ۱۵ برابر حداقل حقوق کاهش 

دادند، البته کارانه پزشکان مشمول این بند نیست.
وی افزود: کمیسیون  تلفیق همچنین در مصوبه ای  
سقف پاداش بازنشستگی را ۴۷۵ میلیون تومان تعیین 
کرد، همچنین سقف معافیت مالیاتی حقوق کارکنان 
دولت به استثناء اعضای هیات علمی و قضات ۴ میلیون 

تومان تعیین شد.
نماینده مردم آباده در مجلس در مورد مالیات بر 
مصوبه  براساس  گفت:  نیز  سال ۱۴۰۰  در  حقوق ها 
کمیسیون تلفیق از حقوق بین ۴ تا ۸ میلیون تومان 
تومان ۱۵  میلیون  تا ۱2  بین ۸  ۱۰ درصد، حقوق 
درصد،  تومان 2۰  میلیون  تا ۱۸  درصد، حقوق ۱2 
حقوق ۱۸ تا 2۴ میلیون تومان  2۵ درصد، حقوق 2۴ 
تا ۳2 میلیون تومان ۳۰ درصد مالیات اخذ خواهد شد 
و مازاد بر ۳2 میلیون تومان حقوق هم باید ۳۵ درصد 

مالیات پرداخت کند.
وی یادآور شد: منابع هدفمندی یارانه ها در لایحه 
بودجه سال آینده ۴2۹ هزار میلیارد تومان تعیین شده 
بود که با تصویب پیشنهادات دولت در بخش مصارف 
از جمله پخش و پالایش، پخش فرآورده های نفتی و 
شرکت ملی نفت، ارزش افزوده گاز طبیعی و عوارض 
مالیات بر ارزش افزوده فرآورده های نفتی حدود ۷۹ 

هزار میلیارد تومان از منابع کلی کسر شد.   

سخنگوی کمیسیون تلفیق ادامه داد: کمیسیون 
از  حاصل  درآمدی  منابع  مابقی  برای  بودجه  تلفیق 
هدفمندی یارانه ها هنوز تعیین تکلیف نکرده و قرار 
بخش  درباره  کمیسیون  این  بعدی  جلسه  در  است 
مصارف در حوزه های یارانه دارویی، حمایت معیشتی، 
کاهش فقر مطلق، سیاست جمعیتی خانواده، خرید 
تضمینی گندم، رزمندگان معسر و حوزه اشتغال آسیب 
دیده از کرونا و ... تصمیم گیری های لازم را اتخاذ کند.

این  مصوبه  براساس  همچنین  کرد:  اضافه  زارع 
کمیسیون تسهیلاتی برای حوزه اشتغال با محوریت 
کشاورزی در نظر گرفته شد و وزارت امور اقتصاد و 
غذایی،  امنیت  و  کشاورزی  محوریت  با  باید  دارایی 
ساخت مسکن، توسعه صنایع، حمل و نقل، حمایت 
از شرکت های دانش بنیان و تکمیل زیرساخت های 
شهرک های صنعتی اقدامات لازم را در سال ۱۴۰۰ 

انجام دهد.
وی ادامه داد: براساس مصوبه دیگر کمیسیون تلفیق 
بودجه، کلیه بانک ها و موسسات اعتباری موظف شدند 
تا در سال آینده ۹۰ هزار میلیارد تومان تسهیلات برای 
احداث و نوسازی ۱۰۰ هزار واحد مسکن روستایی و 
در شهرهای کمتر از 2۵ هزار نفر جمعیت و همچنین 
واحد مسکن شهری تخصیص دهند که  2۰۰ هزار 
تعیین  این تسهیلات هم 2۰ ساله  بازپرداخت  دوره 

شده است.

افزایش 2۵ درصدی حقوق و مزایای
 کارکنان دولت در سال آینده

وزیر اقتصاد جمهوری ارمنستان:

حجم مبادلات تجاری ایران-ارمنستان به یک میلیارد دلار افزایش می یابد
طی  گفت:  ارمنستان  جمهوری  اقتصاد  وزیر 
اسلامی  جمهوری  سفیر  با  شده  انجام  گفت وگوی 
ایران در ارمنستان مقرر شد طی 6 ماه آینده حجم 
میلیارد  یک  به  ارمنستان  و  ایران  تجاری  تبادلات 

دلار افزایش یابد.
به گزارش »هم قلم«، وهان کروبیان روز یکشنبه در 
حاشیه دیدار با عباس رضایی استاندار اصفهان در گفت 
و گو با خبرنگاران ایرنا و صدا و سیمای استان افزود: 
اولین باری است که به عنوان وزیر به ایران سفر می کنم 
فراوان،  ظرفیت های  به  زیرا  نبوده  اتفاقی  سفر  این  و 
وسیع و بزرگ این کشور آگاهی دارم و باید در راستای 

تعمیق و توسعه روابط اقتصادی 2 کشور تلاش کنیم.
وزیر اقتصاد ارمنستان تصریح کرد: هر 2 ملت ایران 
همسایه  و  دوست  هم  کنار  در  دیرباز  از  ارمنستان  و 
بودند ولی متاسفانه اکنون سطح روابط اقتصادی ما با 

روابط دوستانه بین 2 ملت همخوانی ندارد.
در  من سال ها  اینکه  به  توجه  با  کرد:  اضافه  وی 
ایران  به  داشتم  فعالیت  تجارت  و  کار  و  زمینه کسب 
سفر کردم تا نه تنها تجارت متقابل را رونق و توسعه 

دهیم بلکه یکی از اهداف یعنی ایجاد تولیدات مشترک 
را اجرایی کنیم.

کروبیان گفت: باید قدم های اجرایی زیادی برداریم 
و بتوانیم تولیدات 2 کشور را به کشور ثالث صادر کرده 
و به فروش برسانیم همچنین نه تنها به اوراسیا بلکه به 

کشورهای دیگر قصد صادرات داریم.
به گفته وی از این رو تولیدکنندگان ایرانی می توانند 

بخشی از تولیدات خود را در ارمنستان تکمیل کنند.
وزیر اقتصاد ارمنستان خاطرنشان کرد: حجم تبادل 
تجاری در سال گذشته ۴۰۰ میلیون دلار بود که نسبت 

به ظرفیت های ما اندک است.
فعالان  با  دیدار  و  و  تولیدی  های  واحد  از  بازدید 
اقتصادی و بازدید از آثار تاریخی از جمله برنامه های 
به  ارمنستان  اقتصاد  وزیر  یکروزه وهان کروبیان  سفر 

اصفهان اعلام شد.
منظور  به  رایزنی  برای  ارمنستان  اقتصاد  وزیر   
جمعه،  روز  کشور  دو  تجاری  تعاملات  سطح  افزایش 

سوم بهمن وارد تهران شد.
حضور وهان کروبیان، وزیر اقتصاد ارمنستان در سفر 

پنج روزه خود به ایران، با تعدادی از مقامات دولتی و 
خصوصی از جمله وزیر صنعت، معدن و تجارت، وزیر 
نیرو، رییس کل بانک مرکزی، وزیر اقتصاد و دارایی، 
معاون علمی و فناوری ریاست جمهوری، رییس اتاق 
بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی ایران دیدار و گفت 

و گو خواهد کرد.
بازدید  تهران،  در  ارامنه  اقتصادی  فعالان  با  دیدار 
دیگر  از  میهن  لبنیات  کارخانه  سیناژن،  کارخانه  از 
ارمنستان طی سفر پنج روزه  اقتصاد  برنامه های وزیر 

به تهران است.

دریافت سهام عدالت متوفیان از 
سوی وراث فراهم شد

مشاور اجرایی سهام عدالت گفت: 2 میلیون و 6۰۰ 
هزار دارنده سهام عدالت فوت شده اند که وراث این افراد 

می توانند برای تعیین تکلیف اقدام کنند.
به گزارش »هم قلم« به نقل از صدا و سیما، محمدرضا 
پوررضایی با بیان اینکه امکان انتقال سهام عدالت افراد 
افراد  این  وارث  داد:  ادامه  دارد  وجود  وراث  به  متوفی 
می توانند پس از انجام انحصار وراثت به صورت حضوری با 

مراجعه به سازمان های مربوط اقدام کنند.
وی افزود: پس از انجام دادن انحصار وراثت، یکی از 
وراث با مراجعه به سایت شرکت سپرده گذاری مرکزی، 
اطلاعات مربوط به انحصار وراثت را بارگذاری می کند 
و شرکت سپرده گذاری اقدامات لازم برای انتقال سهام 

عدالت به وراث را انجام می دهد.
فرایند  اینکه  به  توجه  با  کرد:  تصریح  رضایی  پور 
آماده کردن مدارک برای انحصار وراثت زمان برَ است 
الکترونیکی شدن باعث کاهش زمان و سهولت در فرایند 

انتقال سهام عدالت می شود.
وی اضافه کرد: با هماهنگی های صورت گرفته بین 
شرکت سپرده گذاری مرکزی، سازمان ثبت احوال و قوه 
قضائی، به زودی امکان الکترونیکی شدن انتقال سهام 

عدالت فراهم می شود.
مشاور اجرایی سهام عدالت درباره شرکت های سرمایه 
گذاری  سرمایه  شرکت   ۳۱ از  گفت:  استانی  گذاری 
استانی، مراحل پذیرش و بازگشایی نماد 2۵ شرکت در 
بورس انجام شده است و در مرحله برگزاری مجامع و 
اصلاح اساسنامه هستند.وی ادامه داد: مراحل پذیرش 6 
شرکت سرمایه گذاری استانی در حال بررسی است و تا 

پایان سال وارد بورس می شوند.
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مشخصات ظاهری چک های جدید

رئیس کل سازمان توسعه تجارت ایران گفت: اجرایی 
شدن موافقتنامه تجارت آزاد در صورت به نتیجه رسیدن 

مذاکرات از آبان ۱۴۰۱ خواهد بود.
به گزارش »هم قلم«، حمید زادبوم در نوزدهمین 
جلسه هیات نمایندگان اتاق بازرگانی تهران  به بررسی 
و  پرداخت  اوراسیا  و  ایران  ترجیحی  تجارت  توافقنامه 
گفت: در مجموع ۴ موافقنامه چند جانبه و حدود ۱۰ 
ایران  تجارت  توسعه  سازمان  در  جانبه  دو  موافقنامه 
راهبردی می شودکه از موافقتنامه های چند جانبه فقط 
موافقتنامه اوراسیا موفق ترین است و عملیاتی شده و سه 
موافقتنامه دیگر از جمله اکو، دی هشت و سازمان های 
همکاری های اسلامی هر کدام در مرحله ای متوقف 
شده اند اما موافقتنامه اوراسیا به دلیل شرایط سیاسی 
و اقتصادی و همچنین متن آن به سرعت پیش رفت.  
معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت افزود: طرح تشکیل 
اتحادیه اقتصادی اوراسیا  اولین بار در سال ۱۹۹۴  توسط 
رئیس جمهور قزاقستان مطرح شد؛ اما در سال 2۰۱۵ 
از  اجرایی شد که هدف  و  بعد شروع  یعنی 2۱ سال 
تشکیل این اتحادیه ایجاد فضای واحد اقتصادی و ترویج 
رقابت سالم در بازار مشترک و سیاست های مشترک در 

کشاورزی، انرژی و ... بود. 
رئیس کل سازمان توسعه تجارت بیان داشت: اتحادیه 
اقتصادی اروپا خیلی کامل است اما اتحادیه اقتصادی 
اوراسیا به مرحله تکاملی اتحادیه اقتصادی اروپا نرسیده 
است لذا انتظار از این دو نباید مشابه هم باشد. وی گفت: 
تجارت اوراسیا با جهان حدود ۸۵۰ میلیارد دلار است 
که حدود ۵۱۸  میلیارد دلار صادرات اوراسیا به جهان  
و حدود  ۳۳۱ میلیارد دلار نیز واردات اوراسیا از  جهان 
است که البته بخشی مهمی از آن مربوط به روسیه است. 
زادبوم اظهار داشت: روابط تجاری ایران و اوراسیا در 
سال 2۰۱۹ حدود 2.۵ میلیارد دلار بود که یک میلیارد 
و 6۰۰ میلیون دلار آن صادرات اوراسیا به ایران و ۸2۳ 
میلیون دلار نیز صادرات ایران به اوراسیا بوده است که 
تراز تجاری ما با اوراسیا ۷۹۱ منفی بوده است. وی در 
بیان  اوراسیا  و  ایران  بین  ماهه  تجارت ۸  میزان  مورد 
داشت: بر اساس اعلام وزیر تجارت اوراسیا 2 درصد رشد 
در تجارت فی مابین اتفاق افتاده است که تجارت ما فراتر 
از دو میلیارد دلار بوده که عمده دلیل افزایش تجارت 
ما با اوراسیا افزایش 2۳۰ میلیون دلاری صادرات ایران 
به اوراسیا بخصوص در محصولات کشاورزی بوده است. 

زادبوم بیان داشت: ۸۰ درصد صادرات اوراسیا یعنی 
بالغ بر ۹۳۹ میلیون دلار  از رقم یک میلیارد و 6۰۰ 
میلیون دلار محصولات کشاورزی  که حدودی نیمی از 

آن غلات بوده است.
داشت:  اظهار  تجارت  توسعه  سازمان  کل  رئیس 
کشورهای توسعه یافته معمولا حق تجارت ترجیحی 
ندارند و اغلب تجارت ازاد را دارد.  وی در مورد روند 
اولین  ما جزو  داشت:  بیان  اوراسیا  و  ایران  موافقتنامه 
وارد  اتحادیه  این  به  ورود  برای  که  بودیم  کشورهایی 
مذاکره شدیم و مذاکرات در دی ماه ۹۴ انجام شد و 
و  افتاد  اتفاق  اردیبهشت ۹۷  در  موافقتنامه  امضا  بعد 
آبان ۹۸ صورت گرفت و آغاز  اجرایی شدن آن در ۵ 
انجام مذاکرات تجارت آزاد نیز در همان زمان انجام شد. 
معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت اظهار داشت: 
اجرایی شدن موافقتنامه تجارت آزاد هم در صورت به 

نتیجه رسیدن مذاکرات آبان ۱۴۰۱ خواهد بود. 
زادبوم بیان داشت: موارد تحت پوشش موافقتنامه دو 
بخش دارد که یکی شامل تخفیفات تعرفه ای و بخش 
دوم نیز اقدامات غیر تعرفه ای است که شامل الزامات 
فنی، قواعد مبدا و شفافیت در اقدامات غیر تعرفه ای و 

امثال آنها می شود. 
داشت:  اظهار  تجارت  توسعه  سازمان  کل  رئیس 
جمهوری  بین  آزاد  منطقه  تشکل  موقت  موافقنامه 
اسلامی ایران و اتحادیه اقتصادی اوراسیا یکی از مفصل 
ترین و جامع ترین موافقتنامه ها است که دارای ۹ فصل 
است. وی با بیان اینکه ما عضو سازمان توسعه تجارت 
جهانی نیستیم ، بیان داشت: ما می خواهیم مذاکرات 
تجارت آزاد با اوراسیا را آغاز کنیم و لذا آماده هستیم 
و مجوز آن را از دولت اخذ کرده ایم و وزارت صنعت و 
سازمان توسعه تجارت مجوز آغاز مذاکرات تجارت آزاد 

با اوراسیا را دارد.

 اجرایی شدن تجارت آزاد ایران و اوراسیا 
از سال 1401

40 هزار میلیارد تومان فرار مالیاتی 
در کشور 

امور  سازمان  معاون 
مالیاتی کشور گفت: حدود 
تومان  میلیارد  هزار   ۴۰
کشور  در  مالیاتی  فرار 

وجود دارد.
به گزارش »هم قلم«، 
محمد مسیحی در دیدار 
با آیت ا... عباسعلی سلیمانی نماینده ولی فقیه و امام 
جمعه کاشان با اشاره به اینکه درآمدهای مالیاتی یکی 
اظهار  است،  کشور  درآمدی  مؤلفه های  مهمترین  از 
داشت: در کشورهای پیشرفته یک سیستم مالیاتی 
پیشرفته برای مودیان وجود دارد که این امر نشان 

از اهمیت درآمدهای مالیاتی در اداره هر کشور است.
وی با بیان اینکه مالیات همانند یک داروی تلخی 
ابراز  شود،  خورانده  کشور  اقتصاد  به  باید  که  است 
داشت: حقیقت این است که درآمدهای نفتی باعث 
شده است که از درآمدهای مالیاتی غافل شویم ولی 
حال با توجه به تحریم های ظالمانه آمریکا و کاهش 
پیش  از  بیش  درآمدها  این  اهمیت  نفت،  فروش 
مالیاتی  امور  سازمان  معاون  است.  شده  مشخص 
درآمدهای  درصدی  تحقق ۱۰۰  به  اشاره  با  کشور 
کرد:  تصریح  گذشته  ماهه   ۱۰ در  کشور  مالیاتی 
و  صنفی  واحدهای  صاحبان  و  مردم  از  است  لازم 
سازمان  با  که  خوبی  همکاری  بابت  تولیدکنندگان 

مالیاتی کشور داشته اند، تشکر کنیم.
کشور  مالیاتی  امور  سازمان  اینکه  بیان  با  وی 
ماهانه ۱۵۰ هزار میلیارد ریال وصول و درآمد مالیاتی 
دارد، خاطرنشان کرد: یکی از اقداماتی که بسیار به 
دنبال آن هستیم هوشمندسازی نظام امور مالیاتی 
قانون  اجرای  به  اشاره  با  است.مسیحی  کشور  در 
داشت:  بیان  کشور  در  بار  اولین  برای  مالیاتی   ۹۷
در قالب اجرای این قانون ۷۰ درصد اظهارنامه های 
مردم مورد پذیرش قرار گرفت. وی با بیان اینکه یکی 
از مهمترین اقدامات سازمان امور مالیاتی مقابله با 
که  می کنیم  برآورد  گفت:  است،  مالیاتی  فرارهای 
حدود ۴۰ هزار میلیارد تومان فرار مالیاتی در کشور 
داریم.معاون سازمان امور مالیاتی کشور با اشاره به 
کشور  اقتصادی  فعالان  از  درصد   ۴۰ حدود  اینکه 
تمامی  البته  داد:  ادامه  هستند،  مالیات  از  معاف 
پیگیری ها و اقدامات ما در مورد فرارهای مالیاتی در 

چارچوب قانون و مقررات است.

اقتـصادی

با توجه اینکه چک های جدید از ابتدای سال آینده وارد 
بازار می شوند، معاون اداره نظام های پرداخت بانک مرکزی 
ضمن بیان جزئیاتی از مشخصات ظاهری این چک ها، گفت: 

چک های صیاد صورتی و بنفش هستند. 
به گزارش »هم قلم«، در راستای اجرای قانون جدید 
چک تاکنون به دلیل عدم فرهنگ سازی و آماده نبودن، 
ثبت اختیاری چک در سامانه صیاد عملیاتی شده است و از 
ابتدای سال آینده چک های جدید در بازار توزیع می شوند. 
در این زمینه، آمنه نادعلی زاده، معاون اداره نظام های 
پرداخت بانک مرکزی ، درباره مشخصات ظاهری چک های 
جدید گفت: هر بانکی با لوگوی خود چک را چاپ می کند 
و در اختیار مشتریانش قرار می دهد اما چک ها به لحاظ 
بر روی  افزود:  یکسان سازی شده اند. وی  و محتوا  رنگ 
چک های جدید لوگوی بانک مرکزی را مشاهده نمی کنید 
و فقط آرم سامانه صیاد را در سمت چک مشاهده می کنید 

و لوگوی بانک مربوطه نیز در قسمت فوقانی چک قرار دارد. 
رنگ چک های صیاد صورتی و بنفش خواهند بود و در 
کنار داشتن شناسه ۱6 رقمی یک عبارت تاکیدی شامل 
“کارسازی این چک منوط به ثبت صدور، دریافت و انتقال 
آن در سامانه صیاد است” می شود. همچنین، در ظهر چک 
یک بارکد دو بعدی تعبیه شده است تا وضعیت اعتباری 
چک را در سامانه صیاد مورد ارزیابی قرار دهند. معاون اداره 
نظام های پرداخت بانک مرکزی با تاکید براینکه صادرکننده 
باید چک را در سامانه صیاد ثبت کند، گفت: اگر  چک 
چکی در این سامانه ثبت نشود، بانک نمی تواند وجه آن را 
پرداخت کند.گفتنی است؛ صادرکنندگان و گیرندگان چک 
چگونه اطلاعات چک خود را در سامانه صیاد ثبت کنند 
که صادرکننده چک می تواند با در اختیار داشتن یکی از 
کارت های بانکی صادر شده از سوی بانکی که دسته چک 
وی را صادر کرده و با استفاده از سیم کارت متعلق به خود 

از طریق برنامک موبایلی، با وارد کردن اطلاعات شناسه 
صیادی ۱6 رقمی مندرج در برگه چک که قصد صدور 
آن را دارد، وارد منوی ثبت چک شده و اطلاعات چک 
صادره خود شامل تاریخ، مبلغ و مشخصات ذی نفع را وارد 
کند.گیرنده چک نیز می تواند با در اختیار داشتن هریک از 
کارت های بانکی خود و سیم کارت متعلق به خود، از طریق 
برنامک موبایلی، با وارد کردن اطلاعات شناسه صیادی ۱6 
رقمی مندرج در برگه چک دریافتی، وارد منوی تائید چک 
شده و اطلاعات چک ثبت شده به نفع خود را با اطلاعات 
مندرج در برگه چک تطبیق داده و مراتب تائید و یا عدم 
تائید خود را اعلام کند. پس از تائید چک، گیرنده می تواند 

چک ثبت شده را به ذی نفع جدید منتقل کند.
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سخنگوی ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز از تغییر 
رویه واردات گوشی تلفن همراه مسافری خبر داد.

صداوسیما،  از  نقل  به  قلم«  »هم  گزارش  به 
حمیدرضا دهقانی نیا در گفتگوی زنده شبکه خبر با 
اعلام این خبر افزود: در رویه جدید، تمامی مسافرانی 
که وارد کشور می شوند باید نسبت به ثبت اطلاعات 
در  همراه  تلفن  تجهیزات  ثبت  همچنین  و  هویتی 

سامانه گمرک اقدام کنند.
وی با بیان اینکه در برخی از فرودگاه ها همچون 
بارکدخوان  زیرساخت  )ره(  خمینی  امام  فرودگاه 
تجهیزات  اطلاعات  و  هویتی  اطلاعات  ثبت  جهت 
از  با استفاده  همراه مسافر فراهم شده است گفت: 
این زیرساخت، مسافران می توانند اطلاعات هویتی 
و تجهیزات خود را از طریق بارکدخوان به سیستم 

منتقل کنند.
دهقانی نیا همچنین گفت: هر مسافر در سال فقط 

حق واردات یک تلفن همراه را دارد.
وی با بیان اینکه افرادی که اقدام به ثبت اطلاعات 
در سامانه می کنند، ۳۰ روز فرصت دارند تا روند ثبت 
را تکمیل کنند، افزود: این افراد باید در فرصت سی 
روزه با خرید سیم کارت و مراجعه به سایت گمرکی 
مراجعه  همتا  سامانه  به  گمرکی  پرداخت حقوق  و 
کرده و پس از دریافت کد فعال سازی از تجهیزات 

خود استفاده کنند.
دهقانی نیا درباره دلایل اعمال تغییر در ضوابط 
گذشته  در  گفت:  مسافری  همراه  تلفن  واردات 
کارت  سیم  از  می بایست  حتماً  ورودی  مسافرین 
دی ماه  اول  تاریخ  از  اما  می کردند،  استفاده  داخلی 
محوطه  در  اطلاعات  ورود  از  بعد  به  ضرورت  این 
از آن مسافرین یک ماه  گمرک منتقل شد و پس 

فرصت داشتند تا نسبت به خرید سیم کارت و ورود 
به سامانه گمرک و پرداخت عوارض ورودی و دریافت 

کد فعال سازی از سامانه همتا اقدام کنند.
دهقانی نیا با بیان اینکه مسافران پس از ورود به 
کشور از طریق کد دستوری اعلام شده نیز می توانند 
نسبت به ثبت اطلاعات خود اقدام کنند گفت: چون 
پیش از این سو استفاده هایی از اطلاعات مسافرین 
برای واردات تلفن همراه صورت گرفته بود که منتج 
به تشکیل پرونده برای آن مسافرین شده بود، این 
ضوابط جدید با همکاری دوستانمان در وزارت صمت 

و گمرک عملیاتی شد.
با  مبارزه  قانون  چ  بند  طبق  افزود:  دهقانی نیا 
سو  مسافری  رویه های  از  که  افرادی  کالا،  قاچاق 
کالای  واردات  که مصداق  به طوری  کنند  استفاده 
عنوان  به  موضوع  این  برداشت شود،  آن  از  تجاری 

قاچاق لحاظ شده و با آن برخورد می شود.
سخنگوی ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز گفت: 
مسافران حتماً باید بر اساس رویه جدید اقدام به ثبت 
منجر  موضوع  این صورت  در  کنند،  خود  اطلاعات 
به تشکیل پرونده و قطع تجهیزات تلفن همراه وارد 

شده خواهد شد.

گوشی های همراه مسافران در فرودگاه امام، 
ثبت گمرک می شود

پرواز هواپیماهای بوئینگ با سوخت زیستی 100 درصدی
جاری  دهه  پایان  تا  کرد  اعلام  بوئینگ  شرکت 
هواپیماهای مسافری تحویل خواهد داد که با سوخت 

زیستی ۱۰۰ درصدی پرواز خواهند کرد.
این  رویترز  از  نقل  به  قلم«  »هم  گزارش  به 
شرکت هواپیماسازی آمریکایی اعلام کرد این هدف 
افزایش  جت،  سیستمهای  پیشرفت  مستلزم  که 
سوی  از  ایمنی  تاییدیه  و  سوخت  بلندینگ  الزام 
رگولاتورهای جهانی است، برای هدف نصف کردن 
سال  تا  هواپیمایی  صنعت  کربن  آلایندگی  انتشار 

2۰۵۰ محوری است.
شون نیوسام، مدیر استراتژی پایداری بوئینگ به 
رویترز گفت: این چالش عظیمی بوده و چالش سراسر 
عمر ماست. صنعت هواپیمایی متعهد است به سهم 

خود در کاهش آلایندگی کربن عمل کند.
هوایی  نقل  و  حمل  اقدام  گروه  اعلام  طبق 
عامل  در حال حاضر  تجاری  پروازهای   ،)ATAG(
حدود دو درصد از آلایندگی کربن جهانی و حدود ۱2 

درصد از آلایندگیهای حمل و نقل هستند.
خود  هدف  به  رسیدن  برای  دهه  یک  بوئینگ 
فرصت دارد زیرا هواپیماهای جتی که در سال 2۰۳۰ 
عمر  سال 2۰۵۰  تا  معمولا  شود  می  فعالیت  وارد 

می کنند.
با این حال شیوع ویروس کرونا برای این شرکت 
سوانح  از  پس  جتش  هواپیمای  پرفروشترین  که 
مرگبار، 2۰ ماه است زمین گیر شده و منابع مالی 

و مهندسی این شرکت را تحت فشار قرار داده است، 
ممکن است چالشهایی را ایجاد کند.

بوئینگ از صفر شروع نمی کند. این شرکت در 
با  را  تجاری  هواپیمای  پرواز  نخستین  سال 2۰۱۸ 
استفاده از سوخت زیستی ۱۰۰ درصدی در هواپیمای 

باری ۷۷۷ فدکس کورپ انجام داد.
بوئینگ و ایرباس سرگرم کار برای کاهش انتشار 
کربن از طریق کاهش وزن و درگ در هواپیماهای 
جدید هستند و طبق اعلام بوئینگ، در حال حاضر 
سوختهای زیستی به طور مستقیم با سوخت جت 
که  شوند  می  ترکیب   ۵۰-۵۰ صورت  به  معمولی 
حداکثر مجاز تحت استانداردهای فعلی سوخت است.

 بوئینگ ابتدا باید دریابد چه تغییراتی باید انجام 
با سوختهای زیستی به  تا پروازهای مطمئن  گیرد 
دست آمده با روغن گیاهی، چربی حیوانی، نیشکر، 

زباله و منابع دیگر می تواند انجام شود.

بیمه همگانی حوادث اجباری 
می شود

نخسین  در  اقتصاد  وزیر 
صندوق  امنای  هیات  جلسه 
از  حوادث  همگانی  بیمه 
اجباری شدن برای واحدهای 

مسکونی خبر داد.
قلم«،  »هم  گزارش  به 
نخستین جلسه هیئت امنای 

صندوق بیمه همگانی حوادث با حضور فرهاد دژپسند 
وزیر امور اقتصادی و دارایی و جمعی از مسئولان در 

وزارت اقتصاد برگزار شد.
در این مراسم فرهاد دژپسند وزیر امور اقتصادی و 
دارایی با اشاره به حوادث غیرمترقبه مانند سیل داخل 
اواخر سال ۹۷ و اوایل سال ۹۸ اظهارداشت: در استان 
هایی که واحدهای مسکونی و تجاری بیمه بودند، بار 
و  یافت  کاهش  دولت  سوی  از  خسارت  جبران  مالی 

بیمه ها متکفل جبران شدند.
وی خاطرنشان کرد: وجود این صندوق ها نشان می 
دهد چقدر می تواند به مسئله جبران خسارت ها کمک 

کند، اما تاکنون اختیاری بوده است.
دژپسند تاکید کرد: بیمه همگانی حوادث اجباری 
عمده  که  است  گونه ای  به  قانون  ساختار  و  بوده 
راه  وزارت  کشور،  وزارت  جمله  از  اصلی  دستگاههای 
به واسطه زیرساخت های توسعه و عمرانی به خصوص 
مسکن که محور این صندوق است، سازمان برنامه و 
و  بهداشت  وزارت  بحران،  مدیریت  سازمان  بودجه، 
این  ترکیب  که جامعیت  دارند  نیز حضور  کار  وزارت 
صندوق حکایت از اراده جدی دولت و مجلس است که 

می خواهد این کار انجام شود.

رئیس سازمان خصوصی سازی 
منصوب شد

حکمی  در  اقتصاد  وزیر 
به  را  حسنعلی قنبری ممان 
رئیس  و  وزیر  معاون  سمت 
کل سازمان خصوصی سازی 

منصوب کرد.
به  قلم«  »هم  گزارش  به 
فرهاد  اقتصاد،  وزارت  از  نقل 

دژپسند طی حکمی حسنعلی قنبری ممان را به سمت 
سازی  خصوصی  سازمان  کل  رئیس  و  وزیر  معاون 
منصوب کرد.وزیر اقتصاد در این حکم بر اولویت های 
سیاست های  اهداف  به  دستیابی  جمله،  از  برنامه ای 
ایران،  قانون اساسی جمهوری اسلامی  کلی اصل ۴۴ 
شفاف سازی و ارتقای نظام ارزش گذاری دارایی های 
مشمول واگذاری، ساختار دهی مجدد و تفکیک وظایف 
واگذاری،  سازی  آماده  منظور  به  شرکت ها  حاکمیتی 
تقویت نظام کنترل اهداف پس از واگذاری در ترتیبات 
حقوقی و قرار دادی واگذاری ها و استفاده از روش های 
ترکیبی  نوین در طراحی روش های جدید و  و  علمی 

واگذاری ها تاکید نموده است.
خصوصی  سازمان  جدید  رئیس  است  گفتنی 
اقتصاد  مقاطع دکتری تخصصی در رشته  تا  سازی، 
نیز  خود  شغلی  کارنامه  در  و  است  نموده  تحصیل 
شهید  دانشگاه  علمی  هیئت  عضویت  بر  علاوه 
مدیرعاملی  چون  مسئولیت هایی  دار  عهده  بهشتی، 
سپه  بانک  مدیرعاملی  امید،  گذاری  سرمایه  گروه 
حکمت  دی،  بانک های  مدیره  هیأت  در  عضویت  و 

ایرانیان و پست بانک ایران بوده است.

اقتـصادی
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بعنوان  مالی  رابرت  انتصاب  احتمال  شدن  مطرح 
نماینده ویژه دولت آمریکا در امور ایران  از سوی جو 
بایدن، با توجه به نوع نگاه این دیپلمات آشنا به امور 
ایران، در کانون توجه برخی رسانه های بین المللی قرار 

گرفت .
به گزارش »هم قلم«، رسانه های غربی و آمریکایی در 
گزارش هایی به این موضوع اشاره کردند که در صورت 
انتصاب رابرت مالی به عنوان نماینده ویژه دولت بایدن در 
امور ایران، این انتصاب می تواند به مفهوم جدی تر شدن 
تمایل دولت جدید آمریکا به برجام و آغاز دیپلماسی با 

ایران باشد.
این  به  واکنش  در  »ایندیپندنت«  انگلیسی  نشریه 
انتصاب احتمالی نوشت: این انتصاب می تواند به منزله 

خواست بایدن برای مذاکره با ایران باشد.

تغییر در سیاست خاورمیانه
ایندیپندنت در باره رابرت مالی  نوشت:  رابرت مالی، 
مدیرکل گروه بین المللی بحران و از مشاورین سابق دو 
دولت بیل کلینتون و باراک اوباما، نماینده ویژه آمریکا 
آبرامز و  الیوت  ایران خواهد شد. مالی  جای  امور  در 
برایان هوک، دو دیپلماتی که در دولت ترامپ عهده دار 
این سمت بودند را پر می کند. این رسانه انگلیسی  در 
تحلیل خودنوشت: مالی به تمایل خود برای مذاکره با 
و همچنین سوریه شناخته  ایران   اسلامی  جمهوری 
می شود و انتصابش نشانه آشکار دیگری از خواست بایدن 
برای مذاکره با ایران است؛ حضور او احتمالا با انتقادهای 
بسیاری مواجه خواهد شد اما در ضمن می تواند نشانه ای 
به منطقه باشد که عزم دولت بایدن در تغییر سیاست 

آمریکا نسبت به خاورمیانه جزم است.

یورونیوز: انتصاب احتمالی مالی نشانه آمادگی 
دیپلماسی دولت بایدن با ایران است

شبکه خبری یورونیوز نیز در واکنش به انتشار این 
انتصاب احتمالی مالی در حالی  خبر گزارش داد:خبر 
دوباره بر سر زبان افتاده که اعضای تیم انتقالی بایدن 
تحقق بخشیدن به دیدگاه رئیس جمهوری منتخب را 
برای دیپلماسی با ایران پس از خروج ترامپ از برجام 
مالی در  افزود:  یورونیوز  تارنمای خبری  آغاز کرده اند. 
ماه نوامبر گذشته )2۰2۰( از ترور »هدفمند« محسن 
)دانشمند  ایران  دفاع  وزیر  پیشین  معاون  فخری زاده، 
ایران(انتقاد کرد و گفته بود که این حمله  هسته ای 
»از سرگیری دیپلماسی با ایران را برای جانشین ترامپ 

دشوارتر خواهد کرد.«

دویچه وله آلمان: انتصاب مالی پیامی از 
دولت بایدن به تهران است

تارنمای خبری دویچه وله آلمان نیز با پرداختن به 
انتشار این خبر نوشت: در صورت تحقق  و انتصاب رابرت 
مالی بعنوان مسئول امور ایران؛ عملا این انتخاب پیامی 
از سوی دولت بایدن به جمهوری اسلامی ایران در رابطه 
با آمادگی آمریکا برای بازگشت به توافق هسته ای خواهد 
بود. دویچه وله آلمان  درادامه نوشت: رابرت مالی در حال 
حاضر مدیرکل "گروه بین المللی بحران" در واشنگتن 
است. اما در دولت های پیشین آمریکا و از آن جمله در 
دولت های بیل کلینتون و باراک اوباما در ارتباط با مسائل 
خاورمیانه فعالیت داشته است؛ وی پیش ازاین نیز از 
عملکرد دولت اسرائیل )رژیم صهیونیستی( در مناقشه 

خاورمیانه انتقاد کرده است.

بی بی سی: آیا پایان فشار حداکثری آمریکا 
علیه ایران کلید خورده؟ 

با  تارنمای بی بی بی سی فارسی هم در گزارشی 
عنوان "آیا پایان فشار حداکثری آمریکا علیه ایران کلید 
خورده؟" نوشت: جو بایدن، رئیس جمهور آمریکا دستور 
بازنگری همة تحریم های یکجانبه و چندجانبه ایالات 
اطمینان  تا  است،  داده  دیگر  کشورهای  علیه  متحده 
کشورهای  پیکار  بر  تحریم ها  این  که  شود  حاصل 
تحریم شده با همه گیری کرونا تأثیر "بی جهت" ندارند. بی 
بی سی نوشت: یک تحول دیگر که نام ایران را در محافل 
سیاسی واشنگتن دوباره ورد زبان ها کرده، مطرح شدن 
گزینة احتمالی جو بایدن برای مقام فرستادگی ویژه در 
بین المللی  گروه  رئیس  مالی،  رابرت  است:  ایران  امور 
آغاز  با  بحران.  بی بی سی در گزارش دیگری نوشت: 
ریاست جمهوری جو بایدن، مفسران اسرائیلی از نگرانی 
مقامات این کشور بابت بازگشت احتمالی ایالات متحده 
داده اند.ستون نویسان  خبر  برجام  هسته ای  توافق  به 
روزنامه های اسرائیلی در شماره های آخر هفته خود که 
روز 22 ژانویه منتشر شد به مسائلی اشاره کردند که به 
گفته آن ها باعث نگرانی سیاست گذاران اسرائیلی است. 
ناهوم بارنی، مفسر سرشنان، در روزنامه پرتیراژ یدیعوت 
احرونوت نوشت که اعلام آمادگی بایدن برای بازگشت به 
توافق برجام به عنوان نقطه شروعی برای مذاکرات بیشتر 

خیلی ها را در اسرائیل "نگران کرده است".
بلومبرگ :انتصاب رابرت مالی به سمت نماینده 
ویژه آمریکا درامور ایران، چراغ سبز بایدن به 

تهران است
رسانه آمریکایی بلومبرگ  نیز با پرداختن به این خبر 
گزارش داد   معرفی »رابرت مالی« از سوی بایدن به 
سمت نماینده ویژه در امور ایران،  چراغ سبزی به تهران 

است.
»الی لیک«  )Eli Lake( نویسنده این مقاله  در 
رئیس  بایدن  جو  نوشت:  بلومبرگ  خبری  تارنمای 
نگاه  آرام  زمینه  در  تاکنون  آمریکا  جدید  جمهوری  
داشتن نگرانی متحدان واشنگتن بویژه تل آویو، مبنی بر 
تعجیل واشنگتن  در از سرگیری مجدد  مذاکرات با ایران 
بر سر توافق هسته ای خوب عمل کرده است. اما انتصاب 
»رابرت مالی« به عنوان نماینده ویژه در امور ایران می 

تواند این وضعیت را تغییر دهد.
 گفته می شود که » جوبایدن« رئیس جمهوری جدید 
آمریکا در نظر دارد تا نماینده  ویژه ای را در امور ایران 
انتخاب کند و می تواند آغازی برای حل مناقشه ای باشد 
که حامیان و مجریان ناکام »سیاست فشار حداکثری« 
روی دستشان گذاشته اند.گفته می شود، بایدن قصد دارد 
رابرت مالی راکه اکنون رئیس گروه بین المللی بحران 
است به عنوان نماینده ویژه خود در امور ایران تعیین 
کند.او قرار است جایگزین بدنامانی چون برایان هوک و 
الیوت آبرامز  شود که در مدت سه سال مجری تروریسم 

اقتصادی و دولتی آمریکا علیه مردم ایران بودند.
» تام کاتن« سناتور جمهوری خواه از ایالت آرکانزاس،  
احتمال تعیین » رابرت مالی « به عنوان نماینده ویژه 
دولت بایدن در امور ایران ابراز نگرانی کرد و او را » همدل 

با ایران ودشمن اسرائیل « خواند.
 « که  ادعا  این  با  توئیتر  در  در صفحه خود  کاتن 
اگرمالی بیاید مقامات ایرانی احساس خوش شانسی می 
کنند«، افزود: مالی از نیروهای امنیتی دولت باراک اوباما 
است و دو سال پیش هم با ظریف در نیویورک دیدار 

کرده است.

ارزیابی رسانه های غربی از گزینه احتمالی دولت 
بایدن در امور ایران

بین المللی

پولیساریو تهدید کرد: 
ارتش مراکش در تیررس ماست

جبهه پولیساریو روز یکشنبه ساعاتی پس از حملات 
به مناطق تحت کنترل رباط در صحرای غربی شد، به 

حمله نظامی علیه ارتش مراکش تهدید کرد.
به گزارش »هم قلم« به نقل از خبرگزاری فرانسه، 
سیدی ولد اوکال، سخنگوی رسمی وزارت دفاع جبهه 
افزایش  تنش  و  دارد  ادامه  جنگ  گفت،  پولیساریو 
خواهد یافت.ولد اوکال تاکید کرد: تمام مواضع ارتش 
مراکش در تیررس حملات ما و هدف ما در این جنگ 
هستند. این در حالی است که جبهه پولیساریو صبح 
امروز مدعی شد، ارتش آزادیبخش  خلق صحرا عملیات 

نظامی جدیدی در منطقه الکرکرات انجام دادند.

تایید حکم حبس 23 عضو اخوان 
المسلمین مصر

دادگاه تجدیدنظر مصر پنج سال حبس برای 2۳ 
رخدادهای  پرونده  در  المسلمین  اخوان  گروه  عضو 

خشونت بار »دمیاط« را تایید کرد.
النشره،  سایت  از  نقل  به  قلم«  »هم  گزارش  به 
اخوان  گروه  عضو   2۳ برای  مصر  تجدیدنظر  دادگاه 
المسلمین پنج سال حبس و برای پنج تن دیگر در 
پرونده رخدادهای خشونت بار اخیر در »دمیاط« حکم 
برائت صادر کرد.دادستانی کل این افراد را به پیوستن به 
گروه اخوان المسلمین، برگزاری تظاهرات بدون مجوز 
و تحریک و خشونت علیه موسسات دولتی متهم کرد.

پیشتر نیروهای امنیتی مصر دو تن از متهمان را در 
یک حمله امنیتی در روستای »البصارطة« بازداشت 

کرده بودند.

اشغالگران مانع تکمیل مرمت 
مصلای قبه الصخره شدند

مدیر کمیته بازسازی در مسجد الاقصی اعلام کرد 
که نیروهای اشغالگر به مصلای قبه الصخره یورش برده 

و به کارمندان اجازه تکمیل اقدامات ترمیم را ندادند.
به گزارش »هم قلم« به نقل از المیادین، نیروهای 
داخلی  مرمت های  تکمیل  اجازه  صهیونیستی  رژیم 
را  الاقصی  مسجد  محوطه  در  الصخره  قبه  مصلای 

ندادند.
بسام الحلاق، مدیر کمیته بازسازی مسجد الاقصی 
اعلام کرد که نیروهای اشغالگر به مصلای قبه الصخره 
یورش برده و به کارمندان اجازه تکمیل اقدامات مرمت 
را نداده و آنها را تهدید کردند که اگر به کار خود ادامه 
دهند، بازداشت شان می کنند.الحلاق گفت که نیروهای 
بازسازی  کمیته  به  گذشته  روز  صهیونیستی  رژیم 
مصلای  در  ترمیم  اقدامات  تا  ندادند  اجازه  الاقصی 
المروانی را اجرا کنند. از سوی دیگر، وزارت اوقاف و 
امور دینی فلسطین این یورش را محکوم و آن را تلاشی 

برای تصرف مسجد الاقصی خواند.



11

شماره  184   6 بهمن  1399

رئیس جمهور جدید آمریکا طی دستوری در زمینه 
و  آمریکا  های  تحریم  بررسی  خواستار  ملی  امنیت 
تحریم های چندجانبه بر مبارزه جهانی با بیماری همه 

گیر کرونا شد.
به گزارش »هم قلم« به نقل از روزنامه وال استریت 
ژورنال، دولت جو بایدن رئیس جمهور جدید آمریکا 
قرار است تحریم های اقتصادی موجود را به منظور 
لغو احتمالی و در راستای کمک به مبارزه ی جهانی 
با بیماری همه گیر کرونا، بررسی کند. طبق یک ماده 
دستوری که بایدن روز دوشنبه در زمینه امنیت ملی 
صادر کرده است،  وزیر امور خارجه،  وزیر تجارت و 
خزانه داری با مشورت  وزیر خدمات انسانی و سلامت 
و آژانس توسعه بین المللی آمریکا تحریم های آمریکا و 
تحریم های چندجانبه را به این منظور ارزیابی خواهند 
کرد که آیا این تحریم ها مانع مبارزه با این بیماری می 
شوند یا نه. طبق این دستور، مقامات یادشده سپس 
طبق بررسی های انجام شده توصیه هایی را برای هر 
گونه تغییری در رویکرد قبلی از طریق مشاور امنیت 
ملی و هماهنگ کننده پاسخ به بیماری کووید-۱۹   

آمریکا به رئیس جمهور اعلام خواهند کرد. 
بر اساس این گزارش،  دستور بایدن برای بررسی 
اثر تحریم ها بر مبارزه جهانی با بیماری کرونا در پی 

این مطرح می شود که ایران هم یکی از کشورهای 
درگیر تحریم های آمریکا در بحبوحه مبارزه با شیوع 
کرونا بوده است. مقامات دولت دونالد ترامپ رئیس 
جمهور پیشین آمریکا که با خروج از توافق هسته ای 
در سال 2۰۱۸  تحریم های متعددی بر ایران اعمال 
کرد، مدعی بودند این تحریم ها مانعی برای تبادلات 
بشردوستانه از جمله غذا، دارو و تجهیزات پزشکی در 
دوران کرونا نیستند.  این در حالی است که مقامات 
ایران گفته اند،  به موجب تحریم های آمریکا،  در انجام 
دادن تبادلات مالی برای تهیه دارو و تجهیزات پزشکی 
در زمان شیوع کرونا با مشکلاتی مواجه بوده اند،  چرا 
که بانک ها و شرکت های خارجی به خاطر ترس از 
تخطی از تحریم های آمریکا و تنبیه شدن، حاضر به 

انجام دادن تبادلات مالی با ایران نبوده اند.

دستور بایدن برای بررسی اثر تحریم ها بر 
مبارزه جهانی با کرونا

عربستان: 

دستمان  برای گفت وگو با تهران دراز است
وزیر خارجه سعودی مدعی شد که دست ریاض 
برای گفت وگو با دیگر کشورها از جمله ایران همواره 

دراز است.
وزیر  بن فرحان،  ، فیصل  قلم«  به گزارش »هم 
خارجه عربستان در گفت وگو با شبکه العربیه گفت 
که کشورش با تمام دولت های آمریکا همکاری می 
کند و روابط بسیار خوبی با دولت جدید این کشور 

هم خواهد داشت.
وزیر خارجه سعودی درباره برجام و مسائل هسته 
ای ایران هم گفت: اگر از ما خواسته شود در پرونده 

هسته ای ایران مشارکت خواهیم کرد.
فیصل بن فرحان در ادامه مدعی شد: دست ریاض 
برای گفت وگو همواره دراز است اما ایرانی ها به حرف 
های خود پایبند نیستند بنابراین ما باید نشانه های 
واقعی در تغییر رفتارهای آن ها در منطقه و بحث 

حمایت از تروریست ها مشاهده کنیم.
وزیر خارجه سعودی گفت: نصیحت من به ایرانی 
ها این است که مشغول توسعه کشور خودشان باشند.

ادعای فیصل بن فرحان درباره تمایل عربستان 

برای گفت وگو با ایران و سرباززدن تهران، در حالی 
است که مقامات کشورمان بارها تاکید کرده اند که 
با  پیش شرط  بدون  و  فوری  برای گفت وگوی  ایران 
ریاض آمادگی دارد که این اعلام آمادگی همواره با 

پاسخ منفی عربستان مواجه شده است.
این تلاش ها، رییس جمهور  از  مورد  در آخرین 
کشورمان طرح صلح هرمز را پیشنهاد داد تا به نوعی 
کشورهای همسایه خلیج فارس از جو سرد و دشمنی 
کنونی در روابط فیمابین عبور کنند و زمینه روابط 
سازنده میان ایران و عربستان هم فراهم شود که این 

طرح نیز با پاسخ منفی سعودی ها روبه رو شد.

ایران موضوع گفت وگوی تلفنی 
بایدن و جانسون

کاخ سـفید اعـلام کـرد رئییـس جمهـور جدید 
آمریـکا در تمـاس تلفنـی خـود بـا نخسـت وزیـر 
انگلیـس دربـاره موضوعـات مختلف ازجملـه ایران 

اسـت. کرده  رایزنـی 
به گزارش »هم قلم«، کاخ سفید با انتشار بیانیه ای 
از گفت وگوی تلفنی جو بایدن  رئیس جمهور آمریکا 

و بوریس جانسون نخست وزیر انگلیس خبر داد.
و  بایدن  سفید،  کاخ  سایت  وب  گزارش  بنابر 
ایران،  درباره  تلفنی  وگوی  گفت  این  در  جانسون 

روسیه و چین به بحث و رایزنی پرداخته اند.
کشور  دو  همکاری  لزوم  بر  همچنین  طرف  دو 
شامل  خارجی،  سیاست  های  اولویت  درخصوص 

ایران، روسیه و چین تاکید کرده اند.

نگرانی دیپلمات پیشین آمریکایی 
از تاثیر رفع تحریم های ایران بر 

روابط صهیونیست ها و اعراب

سفیر پیشین آمریکا در سرزمین های اشغالی ابراز 
جدید  رئیس جمهور  تلاش  هرگونه  که  کرد  نگرانی 
آمریکا برای بهبود روابط با ایران توافقات عادی سازی 

اخیر میان اسرائیل و اعراب را به خطر می اندازد.
به گزارش »هم قلم«،  دیوید فریدمن سفیر پیشین 
با  گفت وگو  در  فلسطین  اشغالی  اراضی  در  آمریکا 
روزنامه اسرائیل هیوم  مدعی شد که توافق های امضا 
شده اخیر رژیم صهیونیستی با امارات متحده عربی، 
بحرین، سودان و مراکش از اهمیت بسیار بالایی برای 
ثبات نطقه برخوردارند. وی در ادامه ادعاهای خود با 
نادیده گرفتن تاثیر سیاست های مخرب و ثبات زدای 
آمریکا بر منطقه گفت که این توافقات توانایی تغییر 
خاورمیانه طی ۱۰ سال آینده را دارد. فریدمن همچنین 
خواست ایران برای بیرون راندن آمریکا از منطقه را 
خطرناک توصیف کرد و گفت اگر ایالات متحده بار 
دیگر ایران را تقویت کند، در وضعیتی نخواهد بود که 
بتواند به این توافق ها ادامه دهد زیرا اعتبار خود را 
از دست خواهد داد.  من بر این باورم که این مسئله 
منجر به برخورد میان تمامی طرف ها خواهد شد. این 
دیپلمات پیشین آمریکایی در ادامه بر لزوم باقی ماندن 
تحریم ها علیه ایران تاکید کرد و هشدار داد که هرگونه 
تلاش جو بایدن )رئیس جمهور آمریکا( برای برداشتن 
این تحریم ها و بهبود روابط با تهران، توافقات عادی 
سازی روابط میان اسرائیل و اعراب را که به تازگی به 

دست آمده است، به خطر می اندازد.

رایزنی مشاور بایدن با تروئیکای اروپایی درباره ایران
مشاور امنیت ملی دولت جو بایدن در گفتوگویی 
فرانسه،  جمله  از  کشور  چند  مقامات  با  تلفنی 

انگلیس و آلمان به موضوع ایران نیز پرداخت.
خبرگزاری  از  نقل  به  قلم«  »هم  گزارش  به 
امنیت  شورای  سخنگوی  هورن،  امیلی  رویترز، 
که  گفت  بیانیه ای  در  جمعه  روز  آمریکا  ملی 
جو  دولت  ملی  امنیت  مشاور  سالیوان  جیک 
بایدن رئیس جمهور آمریکا روز پنج شنبه تماس 

و  انگلیس  آلمان،  فرانسه،  مقامات  با  تلفنی  های 
ژاپن داشته است. 

ها  تماس  این  در  سالیوان  هورن،  گفته  طبق 
ایران، روسیه، کره  به چین،  مربوط  درباره مسائل 
این  مقامات  با  کرونا  گیر  همه  بیماری  و  شمالی 
بایدن  جو  »تمایل«  بر  و  کرده  گفت وگو  کشورها 
برای تقویت اتحاد فرااقیانوسی با »متحدان اروپایی« 

تاکید کرد.

بین المللی



12

شماره  184   6 بهمن  1399

عنوان  به  آرا  درصد   2۴ با  استقلال  تیم  مهاجم 
بهترین بازیکن جوان سال آسیا انتخاب شد.

به گزارش »هم قلم« به نقل از سایت کنفدراسیون 
نظر  احتساب  با  و  کاربران  رای  از  بعد  آسیا،  فوتبال 
آسیا،  سال  جوان  بازیکن  بهترین  درباره  کارشناسان 
مهدی قایدی بازیکن استقلال با 2۴ درصد آرا به عنوان 
بهترین بازیکن جوان سال انتخاب شد.همچنین مهدی 
با 2۱  نظرسنجی  این  در  پرسپولیس  مهاجم  عبدی 

درصد آرا در رده دوم قرار گرفت.

قایدی بهترین بازیکن جوان آسیا شد

مدیرعامل باشگاه استقلال در نامه ای به علیرضا دبیر 
رییس فدراسیون کشتی از ۷ کشتی گیر و 2 مربی این 

باشگاه رسما شکایت کرد.
عامل  مدیر  مددی  احمد  قلم«،  »هم  گزارش  به 
رییس  دبیر  علیرضا  به  ای  نامه  در  استقلال  باشگاه 
فدراسیون کشتی از ۷ کشتی گیر و 2 مربی این تیم در 

لیگ برتر کشتی آزاد رسما شکایت کرد.
غلامی،  سجاد  سرگو،  محمدرضا  آقانیا،  نادرحاج 
امیرمحمد یزدانی، یونس امامی، عباس فروتن و علی 

موجرلو، ۷ کشتی گیر تیم استقلال به همراه محمد 
طلایی مربی این تیم هستند که با شکایت این باشگاه 
به کسر ۳۵ درصد از مبلغ قراردادشان محکوم شده اند.

همچنین بهروز یاری یکی دیگر از اعضای کادر فنی 
تیم کشتی آزاد استقلال بنا بر اعلام این باشگاه به دلیل 
عدم حضور کامل در تمرینات، پاسخگو نبودن به کادر 
فنی، اختلال در نظم اردوی اول و تنبیه بدنی و زبانی 
از مبلغ  به جریمه ۷۰ درصد  این تیم  کشتی گیران 

قرارداد محکوم شده است.

شکایت باشگاه استقلال از ۷ کشتی گیر و 2 مربی

 صاحب امتیاز و مدیر مسئول: محمد رضا تقوی فرد
 زیر نظر شورای سردبیری

 لیتو گرافی و چاپ: گل آذین   

 نشانی: تهران، بزرگراه آیت ا.. صدر، خیابان دیباجی جنوبی، خیابان 
شهیدتسلیمی، پلاک 88، طبقه اول       تلفن:    22762012-13

 مدیر هنری و صفحه آرا : سیامک پهلوان       عکاس : کریم نبئی

ورزشی

وب  طریق  از  ملی  تیم  فنی  کادر 
خواهد  ارتباط  پوشان  ملی  با  کنفرانس 

داشت.
به گزارش »هم قلم«، به منظور بهبود 
اسکوچیچ،  دراگان  ملی پوشان،  عملکرد 
سرمربی تیم ملی به همراه دیگر اعضای 
وب  طریق  از  دارند  قصد  فنی  کادر 

ضمن  و  کنند  برقرار  ارتباط  بازیکنان  با   کنفرانس 

برای  بازیکنان  حداکثری  آماده سازی 
مسابقات مقدماتی جام جهانی، عملکرد 
تقویت  پیش رو  بازی های  برای  را  آن ها 
این  از  ملی  تیم  فنی  کادر  هدف  کنند. 
کار آنالیز ویدئوهای بازی ملی پوشان در 
با حضور آن ها و صحبت  باشگاه هایشان 
میان  در  فنی  مسائل  و  نکات  درباره 

همه گیری کرونا است.

برنامه ویژه اسکوچیچ برای بازیکنان تیم ملی

با  باشگاه پاری سن ژرمن 
توجه به احتمال زیاد جدایی 
لیونل  با  که  دارد  قصد  ام باپه 
مسی برای جایگزینی او وارد 

مذاکره شود.
به  قلم«  »هم  گزارش  به 
علاقه  پلاس،  کانال  از  نقل 

کیلیان امباپه یکی از بهترین بازیکنان حال حاضر فوتبال 
جهان به حضور در رئال باعث شده است تا سخت مورد 
توجه کهکشانی ها قرار گیرد.این بازیکن قرارداد خود 
را تمدید نکرده و به نظر می رسد که پاری سن ژرمن 
چاره ای جز فروش او ندارد. شبکه تلیفوت هم علاقه 

ام باپه به جدایی از پاری سن 
ژرمن را تایید کرد.

اعلام  فرانسوی  رسانه های 
جدایی  صورت  در  که  کردند 
ام باپه، لیونل مسی جدی ترین 
برای  گزینه  اصلی ترین  و 
و  بود  خواهد  او  جایگزینی 
سران پاری سن ژرمن مذاکرات خود را با این بازیکن 
آغاز خواهند کرد.پیش از این نیمار اعلام کرد که دوست 
دارد با مسی هم بازی شود. به نظر می رسد که باتوجه 
به غیر ممکن بود بازگشت نیمار به بارسلونا، این مسی 

خواهد بود که راهی پارک دو فرانس شود.

مسی؛ گزینه اصلی PSG برای جایگزینی ام باپه

پارکورکار ایرانی فاتح مدال طلای 
قهرمانی آسیا شد

پوش  ملی  صمیمی  مهسا 
پارکور بانوان ایران به مدال طلای 
به  که  آسیا  قهرمانی  مسابقات 
صورت مجازی برگزار شد دست 

پیدا کرد.
فدراسیون  از  نقل  به  قلم«  »هم  گزارش  به 
انجمن های ورزشی، این مسابقات برای نخستین بار و 
با توجه به شیوع ویروس کرونا به صورت مجازی برگزار 
شد و نفرات برتر از ۱6 کشور آسیا با هم به رقابت 
پرداختند که مهسا صمیمی ملی پوش پارکور بانوان 

ایران به مدال طلای آسیا رسید.
 مسابقات پارکور قهرمانی آسیا در سال 2۰2۱ به 
از کشورهای شرق آسیا  صورت حضوری و در یکی 

برگزار خواهد شد.
بانوان و آقایان است که به   پارکور ورزشی برای 
زبان ساده به معنی هنر جابجایی یا شهر نوردی است. 
عبور از موانع در سریع ترین زمان ممکن با استفاده 
از روان ترین، کارآمدترین، کاربردی ترین و ساده ترین 
شیوه حرکتی با کمترین انرژی مصرفی بدن از یک 

مبدأ به مقصد، معنی پارکورو اصول اصلی آن است.

قهرمانی فرزانه فصیحی در مسابقات 
دوومیدانی صربستان

 رکوردار دوی 6۰ متر ایران 
داخل  دوومیدانی  مسابقات  در 
قهرمانی  به  صربستان  سالن 

دست پیدا کرد.
به گزارش »هم قلم«، فرزانه 
فصیحی، دونده سرعتی ایران روز یکشنبه در دومین 
مسابقه داخل سالن صربستان شرکت کرد و به مقام 
اول رسید.فصیحی در دوی 6۰ متر رکورد ۷/۳۰ ثانیه را 
ثبت کرد، پس از او سالومه کورا سوئیسی با زمان ۷/۳۳ 
ثانیه دوم شد و میلانا ترنانیچ از صربستان با ۷/۳۴ ثانیه 
در جایگاه سوم قرار گرفت. رکوردار دوی 6۰ متر زنان 
ایران پیش از این و در اولین مسابقه خود زمان ۷/۳۹ 
را ثبت کرده بود و دوم شد.این دونده سرعتی ایران در 
صربستان به عضویت باشگاه BAK درآمده و خود را 

برای کسب سهمیه المپیک توکیو آماده می کند.

پریسا عرب قهرمان دوی 
صحرانوردی زنان شد

قهرمانی  صحرانوردی  رقابت 
کشور در بخش زنان با قهرمانی 
پریسا عرب در انفرادی و استان 
اصفهان در بخش تیمی به پایان 

رسید.
قلم«، مسابقه دوی صحرانوردی  به گزارش »هم 
زنان در رده سنی بزرگسالان از روز یکشنبه در چابهار 
استان های  از  دونده  که۳۰  رقابت  این  در  شد  آغاز 
سراسر کشور در مسیر۱۰کیلومتری با یکدیگر به رقابت 
پرداختند، در نهایت در بخش انفرادی پریسا عرب و 
سمیرا خداترس و پریچهر شاهی به ترتیب در جایگاه 
تیم های  نیز  تیمی  بخش  در  ایستادند.  سوم  تا  اول 
اصفهان، تهران و آذربایجان شرقی به ترتیب در رده 

های اول تا سوم قرار گرفتند.

دروازبان پرسپولیس به عنوان بهترین بازیکن لیگ قهرمانان آسیا انتخاب شد.
به گزارش »هم قلم«، در یک نظرسنجی از سوی سایت کنفدراسیون فوتبال 
آسیا، حامد لک با انتخاب مخاطبان این سایت به عنوان بهترین بازیکن سال 2۰2۰ 
لیگ قهرمانان آسیا انتخاب شد. حامد لک با به دست آوردن ۴۷ درصد از آرا این 
عنوان را از آن خود کرد. در این نظر سنجی بشار رسن با کسب ۱۱ درصد آرا در 

جایگاه سوم قرار گرفت.

لک بهترین بازیکن لیگ قهرمانان آسیا شد


